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تاکید »ایفما« با ارسال نامه ای رسمی؛تاکید »ایفما« با ارسال نامه ای رسمی؛

 تنها فدراسیون موی تای ایران به ریاست تنها فدراسیون موی تای ایران به ریاست
  »جواد نصیری« ر»جواد نصیری« ر    ا  به رسمیت می شناسیما  به رسمیت می شناسیم

مسیرِ دشوار تکرار قهرمانی؛

 »اسـتقلال«خیلی دور
نزدیک خیلی 

رقابت های ملت های والیبال جهان؛

تو«  »دال زا به  ایران 
! خت با
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ن ذره ب�ی

نقل قول

بویـــژه  شـــهدا  خاطـــره  و  یـــاد  هـــوادار  دنیـــای 
»محمدحســـین حصیری بایگی« که ۵ تیرماه ۱۳۶۵ به 
مقام شامخ شـــهادت نائل گشـــت را گرامی می دارد.

خبر
خبراول

»سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا« مطرح کرد:
توصیه بر تزریق نوبت یادآور واکسن 

کرونا در سنین بالای 1۲سال
دکتر »عباس شیراوژن« درباره مصوبات جلسه ستاد ملی مقابله 
با کرونا در صفحه توئیتر خود نوشت: »نکات مهم و مصوبات 

جلسه ستاد ملی کرونا ۱۴۰۱/۴/۴:
۱- تقدیر ویژه و تشکر صمیمانه از پزشکان و پرستاران عزیز 
هستیم.  پزشکان  و  پرستاران  زحمات  مدیون  ما  کشورمان؛ 
۲- یک جلوه مهم این قدردانی، پرداخت مطالبات و معوقات 
پرستاران، پزشکان و بیمارستان هاست. وزارت بهداشت، دفتر 

ریاست جمهوری و سازمان برنامه و بودجه پیگیری کنند.
۳- توصیه موکد به استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی در اماکن مسقف شلوغ، پرتردد و پر ازدحام، وسایل 
نقلیه عمومی و بیمارستان ها. در شهرهای زرد و آبی )فعلا همه 
شهرهای کشور(، در سایر اماکن )بخصوص فضاهای باز( الزامی 

به استفاده از ماسک وجود ندارد.
۴- توصیه اکید بر تزریق یک نوبت واکسن یادآور سال ۱۴۰۱ در 
کلیه گروه های سنی بالاتر از ۱۲ سال که ۶ ماه از آخرین نوبت 
تزریق واکسن شان گذشته است. مانند واکسن های آنفلوآنزای 
هر ساله و اینکه تا اواسط تابستان جاری هم تزریق شود. در 
این صورت سطح ایمنی جامعه در آستانه سال تحصیلی، سفر  

اربعین و آغاز فصل پاییز به سطح خوبی می رسد.«

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

سایه روشــن های طرح کنترل و ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش از اعلام شهریه مدارس 
غیردولتی خبر داد و سقف و کف شهریه دریافتی مصوب در سه دوره ابتدایی، متوسطه اول و 
متوسطه دوم را اعلام کرد. »احمد محمودزاده« در این باره اظهار کرد: امسال در نظر داشتیم 

رویکردهای تربیتی را در تعیین شهریه مدنظر قرار دهیم، به همین خاطر در کنار 
آیتم هایی چون امکانات، تجهیزات و فضاهای آموزشی، حدود ۳۵ امتیاز از ۱۰۰ 
امتیاز را به فعالیت های پرورشی و رویکردهای تربیتی مدارس اختصاص دادیم. 
امسال »درصد افزایش« برای شهریه مدارس اعلام نکردیم، بلکه شهریه هر مدرسه 
متناسب با عملکردش افزایش پیدا کرده است. طبیعتا اگر عملکرد مدرسه ای در 
ایجاد زمینه های سخت افزاری، امکانات، تجهیزات و نیروی انسانی مناسب باشد 

مشمول افزایش بیشتری شده است. با موسسان در تهران و استان ها 
جلسه داشتیم و در شورای نظارت به جمع بندی رسیدیم و با 

سازمان حمایت از مصرف کنندگان نیز  طرح موضوع شده 

و شهریه ها نهایی شدند.  رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش که 
با »ایسنا« گفت و گو می کرد، با بیان اینکه بر این اساس کمترین شهریه مصوب ثابت چهار 
میلیون تومان و بیشترین شهریه ۳۵ میلیون تومان خواهد بود که در سامانه 
مشارکت ها برای هرمدرسه مشخص شده است. سقف شهریه مصوب 
برای دوره متوسطه دوم، ۳۴ میلیون تومان، برای دوره متوسطه اول، 
۳۳ میلیون تومان و برای دوره ابتدایی ۲۶ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان 
است و شهریه ای بالاتر از رقم اعلام شده نخواهیم داشت. بار دیگر 
تاکید می کنم که شهریه اعلامی، شهریه ثابت است که می تواند به آن 
افزوده شود. البته این افزایش برای فوق برنامه ها باید از شورای نظارت 
منطقه و استان تاییدیه گرفته و مصوبه انجمن اولیاء و مربیان مدرسه 
را نیز داشته باشد. هزینه هایی چون ایاب و ذهاب، تغذیه و 

لباس فرم جزو شهریه ثابت مدارس نیست.

»شهریه« مدارس غیردولتی اعلام شد؛

۴ تا ۳۵ میلیون تومان شهریه »ثابت« امسال 

خلاصه اینکه روابط موجر و مستاجر در هیچ زمانی تابع تصمیم گیری های دولتی و حکومتی نبوده و 
همواره مسیر خود را طی کرده است. حتی در دو سال گذشته که کشور ما عرصه تاخت وتاز ویروس 
شوم کرونا بود، کسب وکار ها کساد شده بود و ستاد مبارزه با کرونا مقرر کرد کسی اجاره ها را اضافه 
نکند، بسیاری از صاحبان خانه ها و مغازه ها به این دستور گردن ننهادند و به میل خود عمل کردند. 
مستاجران مستاصل نیز چاره ای غیر از تمکین نداشتند و کسی به دادشان نرسید. البته بودند افرادی 
که به ندای وجدان خود پاسخ مثبت دادند و با مستاجر انشان همراهی کردند و جلوه های زیبائی از 
انسانیت را به نمایش درآوردند، اما این رفتار اولاً پاسخی به دستور ستاد مبارزه با کرونا نبود و ثانیاً 
فقط شامل بخشی از مردم بود که از اخلاق و فرهنگ بالای اسلامی و انسانی برخوردارند. اکنون نیز با 
مصوبات دولتی و حکومتی نمی توان مانع افزایش اجاره بها شد. در نظر گرفتن ضمانت های اجرائی نیز 
مشکلی را حل نمی کند و همانطور که صاحب نظران هشدار داده اند این مصوبه فقط موجب اختلافات و 

مشکلاتی برای موجران و مستاجران خواهد شد.

سارا نصرتی

یکی از موضوعات مهمی که در شهرهای بزرگ بویژه کلانشهر 
تهران به یک مسئله اصلی برای مردم تبدیل شده، موضوع کنترل 
اجاره بهای مسکن است. اما در شرایط فعلی نمی توان دست روی 
دست گذاشت، چرا که موضوع مسکن چند بُعدی است و در 
تمام ابعاد زندگی مردم مانند فرهنگی، امنیتی و حتی رفاه آنها 

تاثیرگذار است. 
با وضعیت نابسامان فعلی اقتصاد کشور و تورم بی سابقه ای که 
گویا پایانی ندارد، مسکن نیز دچار تورم شد و دولت سیزدهم 
وعده ساخت یک میلیون مسکن را در سال داد، البته این وعده 
نیز عملی نشد و در نهایت مشکل حوزه مسکن در کشور به بحران 
تبدیل شد. با توجه به افزایش سرسام آور اجاره بهای مسکن و نبود 
نظارت کافی بر این بازار پر تلاطم، تعدادی از نمایندگان مجلس، 
طرحی را برای کنترل و ساماندهی اجاره بها املاک مسکونی 
تدوین و ارائه کردند و دوفوریت این طرح در صحن علنی مجلس 
به تصویب رسید.  اما یکی از نکاتی که حتما باید در کنار این طرح 
در مجلس مورد توجه جدی قرار گیرد، عمل به وعده های دولت 
توسط وزارت راه و شهرسازی است. محتوای بسته مذکور حاوی 
دو ماده است که در ماده اول مقرر شده تمام قراردادهای اجاره 
واحدهای مسکونی در سال ۱۴۰۱ پس از ابلاغ رسمی این مصوبه 
به صورت خودکار به مدت یک سال و البته حداکثر با نرخ های 
مصوب در جلسه سران قوا نسبت به رقم قراردادهای موجود 
تمدید شود. سقف رشد اجاره بها در قراردادهای تمدیدی به طور 
خودکار در تهران و کلان شهرها ۲۵ درصد و در سایر نقاط شهری 
۲۰درصد است. در تبصره این ماده نیز تاکید شده توافق مالک و 
مستاجر با نرخ های کمتر از ارقام مذکور نیز بلامانع است. این 
برای چندمین بار است که دولت از طرحی دستوری برای کاهش 
نرخ اجاره بها استفاده می کند، طرحی دستوری که تنها می تواند به 
صورت موقت و مقطعی و تنها برای حل مسائل سطحی درمانگر 
باشد و یقینا نمی تواند در حل مساله و معضل مسکن و اجاره بها 

که دردی عمیق است نقش درمانگری را ایفا کند. 
موافقان این طرح معتقدند در این طرح تلاش شده از ظرفیت 
کنار  در  آنچه  که  چرا  استفاده شود،  اسکان  و  املاک  سامانه 
نساختن اهمیت دارد این است که مسکنی که در کشور ساخته 
شده تبدیل به کالای سرمایه ای نشود، بلکه زمینه مصرف آن فراهم 
شود. همچنین یکی دیگر از مواردی که در این طرح مورد توجه 
قرار گرفته، بحث مشاورین املاک است. ما با یک ظرفیت بالایی 
در حوزه مشاورین املاک در کشور مواجهیم که عامل گران کننده 
مسکن و اجاره بها در کشور هستند، به این دلیل که سود آن ها در 
افزایش قیمت در این حوزه قرار داده شده است، هدف این طرح 
مجزا کردن این دو بخش است، به طوری که به تعداد قرارداد های 
نوشته شده به آن ها سود تعلق گیرد، یعنی مشاورین املاک تنها 
در ماه به دنبال انعقاد دو قرارداد نباشند، بلکه تعداد بالای قرارداد 
آن ها را به سود برساند، ضمن اینکه تحرک آن ها را نیز افزایش دهد 

و تلاش کند با قیمت پایین عرضه وتقاضا را بهم متصل کند.  از 
طرفی مخالفان عقیده دارند طرح کنترل و ساماندهی اجاره بهای 
املاک مسکونی اجاره نشین ها را با مشکل بیشتری روبرو می کند. 
سوال اساسی این است که چطور می توانیم موضوع مسکن را 
به صورت دستوری پیش ببریم به طوری که هر پاکت سیمان 
به 80 هزار تومان رسیده است؟ بنابراین چطور می توان مالکین 
را مجبور به رعایت سقف برای اجاره بها کرد و این مسئله باعث 
خواهد شد مالکان اصلا خانه در اختیار مستاجران قرار ندهند. 
همچنین این طرح باعث می شود قراردادها زیرزمینی شده و 
بدون هیچ نظارت و اقدامی بین موجر و مستاجر منعقد شوند. 

پس این طرح سبب می شود قیمت اجاره بها بالاتر رود. این طرح 
فقط در راستای ثبت تاثیرگذار خواهد بود و نمی تواند بازار مسکن 
را به سرانجامی برساند و قطعا موجب خواهد شد قراردادهای 
زیرزمینی رواج بگیرند تا موجر و مستاجر نخواهند پولی را بابت 
ثبت بدهند. بی تردید این طرح مشخصا کمکی به سیستم اجاره 
برای رشد  اینکه تعیین سقف  از  اما صرف نظر  داری نمی کند. 
اجاره بها طرح شکست خورده دولت فعلی و قبلی طی سال های ۹۹ 

و ۱۴۰۰ محسوب می شود و در سال های گذشته نیز مصوبات ستاد 
ملی مقابله با کرونا مبنی بر تعیین سقف برای تغییرات اجاره بها 
نتوانست التهاب در این بخش از بازار مسکن را مهار کند، آنچه 
اکنون به عنوان بسته حمایت از مستاجرها توسط دولت رونمایی 
شده، عملا به مشکل تراشی در بازار اجاره خواهد انجامید. بنابراین 
دولت را باید ملزم کرد قانون جهش تولید مسکن را اجرایی کند. 

معیشت  و  اقتصاد  در  تحریم ها  بپذیرد  باید  سیزدهم  دولت 
این  انکار  بنابراین  می کند،  بازی  اساسی  و  مهم  نقش  مردم 
واقعیت بدیهی یعنی اثرات ویران گر تحریم، کمکی به اصلاح 
و  آشفته تر  را  اوضاع  بلکه  نمی کند  بهبود وضعیت موجود  و 

خراب تر می سازد. وقتی دولت سیزدهم بپذیرد تحریم ها موجب 
مشکلات اقتصادی و معیشتی ملت است در چنین شرایطی 
سیاست خارجی اش را به گونه ای تنظیم می کند که به تحریم ها 
پایان دهد! تا زمانی که دولت سیزدهم اصرار بر این داشته باشد 
که نقش تحریم ها در بوجود آمدن وضعیت موجود مملکت ناچیز 
است قاعدتا نمی توان امید حل و فصل ساختاری مشکلات 

اقتصادی و معیشتی را داشت.

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛
ورود پلیس به امنیت ساختمان ها

اماکن  موضوع امنیت ساختمان ها و به خصوص ساختمان ها 
اداری، شرکت ها  و  تجاری  مجتمع های  بانک ها،  نظیر  عمومی 
اولویت ها  نظیر سرقت، جزو  اقدامات مجرمانه ای  برابر  در   ... و 
و مسئولان  کارشناسان  از سوی  بارها  که  است  دغدغه هایی  و 
مختلف مورد توجه قرار گرفته است. این دغدغه تاجایی پیش 
رفت که پلیس اقدام به ارائه طرح پیوست انتظامی برای ساخت 
و سازها کرد تا بر اساس آن دریافت پایان کار منوط به تاییدیه 
انتظامی پلیس شود. مدتی قبل سردار »قاسم رضایی« -جانشین 
فرمانده فراجا- نیز بر این موضوع تاکید کرده و گفته بود: »در 
حوزه ساختمان نیز شهرداری ها باید مکلف شوند  پروانه ساخت 
بگیرند و پیوست انتظامی و همچنین پایان کار داشته باشند.«  
اما سردار »مهدی معصوم بیگی« در گفت وگو با »ایسنا« درباره 
سرانجام الزامی شدن پیوست های انتظامی و حفاظتی برای صدور 
پایان کار ساختمان ها گفت:  برابر بند پ ماده ۱۰۸ قانون ششم 
توسعه، »کلیه شهرک ها و مجتمع های اداری، تجاری، مسکونی و 
صنعتی و همچنین مراکز عمومی مکلفند پیوست های حفاظتی، 
انتظامی لازم برای ارتقاء امنیت و ایمنی این اماکن و پیشگیری از 
سرقت را برابر استانداردهای اعلامی نیروی انتظامی رعایت کنند«. 
این بند یک ظرفیت خوبی را برای ارتقا امنیت این فضاها ایجاد 
کرده است.  وی با اشاره به تبصره قید شده برای این بند از قانون 
اظهارکرد:  بنا شد تا برابر تبصره مذکور آیین نامه نحوه اجرای این 
بند و استانداردهای اعلامی توسط وزارتخانه های کشور و راه و 
شهرسازی با همکاری نیروی انتظامی و شورای عالی استان ها 
تهیه و به تصویب هیأت وزیران برسد که این آیین نامه در اواخر 
سال ۱۴۰۰ به هیات دولت رفته و مصوب شد. معصوم بیگی با 
بیان اینکه کارگروه ها تدوین این الزامات در پلیس شکل گرفته و 
مراحل پایانی خود را طی می کند، گفت:  بعد از نهایی شدن این 
الزامات هر مرجع صدور پروانه اعم شهرداری ها، وزارت مسکن 
باید   ... و  کشاورزی  جهاد  صنعتی؛  شهرک های  شهرسازی،  و 
پیوست های حفاظتی و انتظامی را رعایت کند و اگر رعایت نکنند 
مراجع صدور پروانه حق ندارند به این ها پایان کار بدهند. این 
الزامات در مرحله نهایی شدن است،  ما برای اجرای این مقررات 
عجله داریم و امیدوارم که زودتر نهایی و اجرایی شود. به گفته 
معصوم بیگی با اجرایی شدن این الزامات هرگونه ساخت و ساز 
باید استانداردها و الزامات امنیتی که پلیس اعلام می کند انجام 
شود و قطعا این موارد در کاهش آمار سرقت و اقدامات مجرمانه 
دیگر موثر خواهد بود. وی درباره اینکه آیا لازم است بار دیگر این 
مقررات از سوی مجلس تصویب و به قانون بدل شود، گفت: این 
موضوع برابر قانون برنامه ششم توسعه که مصوب مجلس است 
انجام شده و دیگر نیازی به تصویب دوباره مجلس نیست و پس 

از نهایی شدن الزامات قابل اجراست.
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اقتصاد کلان

ابعادی از توزیع کالابرگ؛ 

فعلا یارانه نقدی »حاکم« است

اجتماعی
گزارش

رهآورد سفر استانی »مدیر کل ورزش کارگران«؛
مجموعه تفریحی اقامتی کردستان 
شهریورماه به بهره برداری می رسد

و  ظرفیت  از  کارگران  ورزش 
پتانسیل بالایی در زیرساخت ها و 
امکانات سخت افزاری برخوردار است 
و به جرات می توان ادعا کرد که کارگران بیشترین فضاهای 
ورزشی و تفریخی را در سراسر کشور دارند، وجود بیش از 
۳۸۰ مجموعه و فضای ورزشی در استان ها و شهرهای دور 
و نزدیک حکایت از توجه قانون گذار به سلامت کارگران و 
خانواده هایشان دارد اما وجود این مجموعه ها مستلزم حفظ 
و نگهداری شبانه روزی است و با توجه به اینکه در دوران 
کرونا ضربات جبران ناپذیری بر پیکر تمام اجزای زیرساختی 
با  کارگری  مجموعه های  اما  شد،  وارد  ورزش  در  کشور 
دلسوزی مدیران و مسئولین ستادی و استانی توانست از 

این دوران بسلامت عبور کند. 
کل  اداره  می کنیم،  سپری  پساکرونا  دوران  که  اکنون  اما 
ورزش وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی با یک تعریف و 
نگرش جدید وارد مرحله کیفی سازی، استفاده و بهره برداری 
مطلوبی از فضاهای موجود در تمامی استان ها شده است. 
است،  موجود  آنچه  از  شناخت  و  نظارت  مهم  این  لازمه 
می باشد که در راس مدیریت ورزش وزارت کار اکنون دور 
است.  شده  آغاز  مجموعه ها  مطلوب  بهره برداری  از  تازه ای 
وزارت  ورزشی  امور  تنها مدیرکل  رو مهندس کمال  این  از 
تعاون کار و رفاه اجتماعی که با حکم وزارت ورزش و جوانان 
مسولیت مهم مردمی سازی ورزش همگانی کشور را نیز بر 
عهده گرفته، به همراه معاونین و مشاوران خود هر هفته با 
حضور در چند استان ابتدا موجودیت مجموعه ها را تحت 
بررسی و بازدید قرار می دهند و سپس در همین بازدیدها 
و  طرح  مجموعه ها  کیفی سازی  و  نگهداری  و  حفظ  برای 
برنامه های عملیاتی را به مورد اجرا در می آورند. در همین 
چارچوب برنامه بازدید از مجموعه های استان های همدان و 
کردستان را از چهارشنبه گذشته آغاز کرده و در ادامه  حضور 
در استان کردستان را جزو برنامه های این هفته قرار داده اند. 
کمال تنها مدیرکل امور ورزشی و هیئت همراه روز چهارشنبه 
از مجموعه های ورزشی کارگران استان همدان بازدید کردند 
بررسی  مورد  را  مجموعه ها  فعالیت های  روند  نزدیک  از  و 

کارشناسانه قرار دادند. 
کمال تنها طی این بازدید با مدیرکل استان همدان و معاون 
اجتماعی و مسئول ورزش کارگری این استان در خصوص 
استان  مجموعه های  مدیریت  در  جدی تر  فعالیت های 
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون  اداره  کل  مدیر  کرد.  گفت وگو 
همدان با بیان اینکه ظرفیت های این استان بسیار بالاست،  
از  بهینه  استفاده  برای  تلاش  در  همواره  کرد:  تصریح 
مجموعه ها و ساختار درست و ارتقاء مدیریت آنها هستیم 
و حضور مدیرکل امور ورزشی مهر تاییدی بر تغییرات رو به 
جلو و استفاده مطلوب از همه ظرفیت هاست که بنده از این 
نگاه و رویکرد تازه استقبال می کنم و یقینا شاهد اتفاقات 
خوبی در آینده در مجموعه ورزش کارگران کشور و استان 

همدان خواهیم بود.        
استان  از  کارگری  ورزش  مدیرکل  بازدید  اتمام  از  پس  اما 
همدان سفر استانی مدیرکل امور ورزشی وزارت کار و هیئت 
همراه به استان کردستان و شهر سنندج آغاز شد. مدیرکل 
زیارت  به  کردستان  در  حضور  محض  به  همراه  هیات  و 
شهدای دفاع مقدس در شهر سنندج رفتند و با ادای احترام 
اقامتی  تفریحی  از مجموعه ورزشی  به مقام شامخ شهداء 
از  یکی  در   زیبا  کردند، مجموعه ای  بازدید  کارگران سنندج 
خوش آب وهواترین نقاط کشور که با توجه دلسوزانه و تکمیل 
طرح های رو به اتمام داخل آن می تواند یکی از مراکز تفریحی 
و اقامتی خانواده های کارگران سراسر کشور باشد. براساس 
بازدید میدانی مدیرکل و معاون و مشاوران مدیرکل ورزش 
پیشرفت بخش های  و   تکمیل  نهایی   روند  به  کار  وزارت 
مجموعه تاکید داشتند اما خبر خوشحال کننده برای جامعه 
از  پس  اینکه  همجوار  استان های  بخصوص  تلاش  و  کار 
گفت وگو با مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی کردستان مقرر 
شد که این مجموعه تا شهریور ماه تکمیل و به بهره برداری 
برسد، احمد اسناوندی معاون و علی اصغر مهدی نژاد مشاور 

اداره کل ورزشی نیز در این بازدیدها حضور داشتند.

به  بودجه  قانون  الزام  به  »ایسنا« نوشت: ماجرای کالابرگ 
دولت برمی گردد؛ در تبصره )۱۴( شرایط حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
این گونه برای دولت تعریف شد که »از طریق تامین منابع 
مابه التفاوت ارز ترجیحی برای واردات کالاهای اساسی، دارو، 
تجهیزات مصرفی پزشکی اختصاص دهد، چنانچه دولت قصد 
دارد کالایی را از سبد ارز ترجیحی حذف کند، باید قبلا ترتیبات 
قانونی جبران زیان رفاه مصرف کننده برای کالاهای اساسی را 
از طریق کالا برگ الکترونیکی و در امور پزشکی از طریق بیمه ها 
و یا از طرق جایگزین مطمئن به انجام رسانده باشد؛ به گونه ای 
که افراد بتوانند این کالاها و خدمات را به نرخ پایان شهریور 

۱۴۰۰ و در سقف سهمیه تعیین شده تهیه کنند.«
بر این اساس دولت زمانی می توانست نسبت به حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی اقدام کند که قبل از آن آثار ناشی از افزایش 
قیمت کالاهای اساسی که در جریان این حذف تحت تاثیر 
قرار می گرفتند را تامین کند و ابزار آن نیز کالابرگ باشد. این 
در حالی است که  رئیس جمهوری در ۱۹ اردیبهشت ماه از 
واریز یارانه نقدی جدیدی در مبلغ ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومانی 
خبر داد و برای دو ماه این مبلغ به حساب حدود ۷۲ میلیون 
برای  دولت  شروع  جریان  در  پرداخت  این  شد،  واریز  نفر 
اصلاح نظام یارانه ای و حذف ارز ترجیحی از واردات کالاهای 
اساسی بود. این که چرا دولت پرداخت را نقدی انجام داد به 
این برمی گشت که زیرساخت های توزیع کالابرگ آماده نبود 
و گفته شد که فعلا برای دو ماه واریز نقدی انجام داده تا 
فرایند آماده سازی کالابرگ به اتمام برسد. اما آنچه در این 
مدت مسئولان دولتی اعلام کرده اند، نشان می دهد که فعلا 
زمان مشخصی برای جایگزینی کالابرگ به جای یارانه نقدی 

در نظر گرفته نشده است.
کسی زمان نداده و پرداخت نقدی ادامه دارد

وزارت اقتصاد و بانک مرکزی در حالی در کنار سازمان برنامه 
توزیع  زیرساخت های  ایجاد  در  وزارت صمت،  و  بودجه  و 
کالابرگ دخالت دارند که اخیرا خاندوزی- وزیر اقتصاد- در 
کالابرگ  توزیع  زیرساخت  ایجاد  زمانی  چه  اینکه  مورد 
الکترونیکی تکمیل می شود، نسبت به اینکه تا پایان تیرماه 
ابراز  آماده شود،  به شکل صددرصدی  لازم  زیرساخت های 
امیدواری کرده ولی زمان مشخصی برای آن اعلام نکرده 
است. در فاصله ای کوتاه بهادری جهرمی-سخنگوی دولت- 
بدون اشاره به زمان توزیع کالابرگ گفته که دولت در حال 
کالابرگ  اختصاص  برای  لازم  زیرساخت های  کردن  فراهم 
پرداخت  افزایش  بدون  که  به شیوه ای  است  الکترونیکی 
از جیب مردم، یارانه به شیوه کالابرگی ولی از طریق عابر 
بانک ها در اختیارشان قرار بگیرد، اما او گفته که تا فراهم 
نشدن زیرساخت های لازم همین شیوه کنونی پرداخت نقدی 

یارانه ها استمرار خواهد داشت. در هر حال توزیع کالابرگ 
ابعاد مختلفی خواهد داشت و از سال ها قبل هر گاه بحث 
آن به هر نحوی پیش آمده به نتیجه نرسیده است که نمونه 
وزارت صمت  و  مرکزی  بانک  اخیر  سال  چند  توافق  آن، 
برای توزیع کارت اعتباری برای خرید کالا جهت حمایت از 
تولید بود که بعد از مدت ها نتوانستند آن را اجرایی کنند، 
از سویی نحوه خرج کالابرگ مطرح است که تنها به خرید 
کالای اساسی محدود خواهد شد. آن طور که چندی پیش 
میرکاظمی -رئیس سازمان برنامه و بودجه- گفته بود، تاکید 
بر توزیع کالابرگ برای استفاده این مبلغ جهت خرید کالای 
اساسی است؛ به طوری که شخص دارنده کارت می تواند با 
ورود به فروشگاه و با توجه به دستگاه های پوزی که در آن 
تعبیه شده، کالای اساسی خود را خرید کند. برای هر کالای 
اساسی یارانه مشخصی در نظر گرفته می شود که امکان 

خرید را با آن کارت بانکی خواهد داشت.
برخی هیچ درآمدی ندارند و تقاضای آنها محدود به کالای 

اساسی نیست
اختیار  در  نقد  پول  دادن  قرار  امکان  دیگر  این شرایط  در 
در  که  حالی  در  نیست،  کالابرگ  کننده  دریافت  شخص 
بین یارانه بگیران دهک های پایین، خانوارهایی هستند که 

هیچ درآمدی نداشته و این مبلغ دریافتی برای آنها حائز 
اهمیت است و تمام آن را هر چند محدود،  صرف خرید 

کالا نمی کنند.
ورود تقاضای ۲۳ هزار میلیاردی برای چند قلم کالای 

اساسی در هر ماه
موضوع دیگر محدود شدن مبلغ یارانه ای است که ماهانه 
در قالب یارانه جدید پرداخت می شود؛ طبق گزارش بانک 
مرکزی در هر ماه بابت یارانه ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومانی، حدود 
۲۳ هزار میلیارد تومان پرداخت و به حساب یارانه بگیران 
واریز می شود؛ اگر قرار باشد این پول به صورت نقد در اختیار 
مردم قرار نگرفته و محدود به خرید کالای اساسی باشد، 
عملا بعد از واریز یارانه، تقاضای خرید کالای اساسی که 
محدود به چند قلم خاص خواهد بود، به سمت بازار روانه 
شده و باید بابت آن کالا تامین شده باشد. به هر ترتیب، 
هنوز آینده مشخصی برای ورود کالابرگ و کنار گذاشتن 
یارانه نقدی وجود ندارد ولی آنچه تجربه قبلی نشان داده، 
از تغییر روند پرداخت  دولت ها با توجه به تبعات ناشی 
نقد  صورت  به  پرداخت  داده اند  ترجیح  نقدی  یارانه های 
را ادامه دهند و بعد از حدود ۱۰ سال فعلا فقط مبلغ آن 

دستخوش تغییر شده است.

پنجمتیرماه؛روزجهانیمبارزهباموادمخدرگرامیباد

صنعت

وزیر صمت با بیان این که وضعیت صنعت خودرو قابل قبول نیست اما روند قابل 
قبول است گفت: سال گذشته ۱۴۳ هزار خودروی ناقص کف پارکینگ بود اما در ۳ ماه 

امسال به ۴۲ هزار دستگاه رسیده است که نشان از کاهش ۷۰ درصدی دارد.
»سید رضا فاطمی امین« روز گذشته در نشست خبری که به بهانه دهه تولید و 
تجارت برگزار شده است با بیان اینکه وزارت صمت ۲۵ درصد از اقتصاد کشور را 
در اختیار دارد، گفت: در حوزه سرمایه گذاری با یک عدم توازن در طول زنجیره ها 
در حوزه های مختلف از جمله فولاد، برق، خودرو مواجه هستیم. این ناترازی در 
استان ها هم وجود دارد؛ به این معنا که در یک شهر فرصت شغلی وجود دارد 
اما نیروی انسانی نیست و یا برعکس. این ناترازی در سود صنایع مختلف نیز 
وجود دارد، در واقع سرمایه گذاری و وقت گذاشته ایم اما معماری و سازه را 
درست انجام نداده ایم. وزیر صمت افزود: برای مدیریت باید سازوکارها را تغییر 

ادامه وضع موجود. مهم ترین  با این سازوکار یعنی  دهیم زیرا کار کردم 
رسالت ما در این دوره رفتن به سمت سازوکارهای نوین است که این 
امکان را فراهم کند که ظرفیت ها بهینه و بهتر مورد استفاده قرار گیرند. 
وی نرخ ارز را یکی از مصادیق ناترازی عنوان کرد و گفت: با دست خودمان 

قیمت ها را به نرخ ارز وابسته کردیم. اثر نخست اثر واردات مواد اولیه، 
اثر دوم اثر انتظاری تورم است و اثر سوم نیز برخی از کالاها 
ارز وابسته  نرخ  به  مثل پتروشیمی ها طبق قوانین خودمان 
هستند؛ به عنوان نمونه بین اوکراین و روسیه جنگ می شود 
نرخ جهانی پتروشیمی بالا می رود در ایران نیز به همان تناسب 

افزایش قیمت را می بینیم. اصلاح ساختار سخت است؛ زیرا 

در شرایط ناپایداز هستیم و می خواهیم اصلاح ساختار را انجام دهیم. ۵ سال 
متوالی تورم بالای ۳۰ درصد داریم؛ از سویی دیگر برای فهماندن سازوکار جدید 
نیاز به زمان و انرژی است و همچنین تغییر سازوکارها منافع عده ای را به خطر 
می اندازد و این افراد سنگ اندازی می کنند. فاطمی امین با اشاره به تغییر 
وضعیت تأمین مالی، تصریح کرد: ۴ هزار میلیارد تومان در بخش تأمین مالی 
زنجیره ای هزینه شد و ۲۰ درصد تأمین مالی امسال از این طریق انجام خواهد 
شد. سال گذشته ۵۰۰ میلیون تن از معادن برداشت داشتیم اما ۴.۵ میلیون 
تن این ماده خام صادر شد که دستاورد خوبی است. در حوزه اکتشاف یک 
پروژه شناسایی ذخایر شروع شد که در گام نخست خراسان جنوبی منابع بسیار 
خوبی کشف شد.  تا یک ماه آتی جزئیات دقیق تر اعلام می شود. وزیر صمت 
در خصوص  صنعت خودروسازی، افزود: وضعیت صنعت 
خودرو قابل قبول نیست اما روند قابل قبول است؛ سال 
گذشته ۱۴۳ هزار خودروی ناقص کف پارکینگ بود اما 
در ۳ ماه امسال به ۴۲ هزار دستگاه رسیده است که 
نشان از کاهش ۷۰ درصدی دارد. در این مدت ۲۴۶ 
هزار دستگاه تحویل شد و مدت مشابه 
پارسال نزدیک به ۱۸۰ هزار دستگاه 
بود. همچنین عبور  تحویل شده 
مستقیم خودرو ۹۵ تا ۱۰۰ درصد 
شده، تولید روزانه خودروسازان 

نیز پایدار شده است.

اعتراف »وزیر صنعت« به وضعیت غیرقابل قبول خودرو؛

فاطمی امین: با دست خودمان قیمت ها را به ارز وابسته کردیم

سیدرضا 
فیض آبادی
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پیکر مطهر شهید انتظامی در کرج تشییع شد
پیکر پاک شهید سرگرد »محمد یاسمی« از ماموران انتظامی کشور که در تهران به شهادت رسیده بود روز گذشته با حضور پرشور 
قشرهای مختلف مردم و فرماندهان و کارکنان انتظامی استان البرز در کرج تشییع شد. در این آیین که شماری از خانواده های 
معظم شهدای استان البرز حضور داشتند، پیکر این شهید والامقام در مقابل منزلش در کرج تشییع شد. پیکر مطهر این شهید 

گرانقدر پس از تشییع در البرز برای خاکسپاری در زادگاهش به استان ایلام انتقال یافت.

برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۰۶۰۹ مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۲۲ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای 
داود جوادی بشناسنامه شماره ۱۴۸۵ صادره از تهران فرزند جواد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای 
احداثی در آن به مساحت ۱۷۴/۳۰ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۴۲۸ فرعی از ۱۴۶ اصلی واقع در البرز و با خریداری مالک 
آقای علی اکبر گرجی و با مالک اولیه آقای امیر بهرامیان تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۹۷۹ ف
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۲۱                                               سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه ۳ کرج

برابر رای شماره ۱۰ ۱۴۰۱۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۰۶ مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۲۲ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعيت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای 
یوسف جوادی بشناسنامه شماره ۱۲۱۵ صادره از تهران فرزند جواد در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای 
احداثی در آن به مساحت ۱۷۴/۳۰ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۴۲۸ فرعی از ۱۴۶ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای 
علی اکبر گرجی و با مالکیت مالک اولیه آقای امیر بهرامیان تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۹۸۰ ف
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۲۱                                               سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه ۳ کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
 و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی )نوبت اول(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی )نوبت اول( 

جرایم،  از  بسیاری  ریشه  گفت:  البرز  استاندار 
ناآگاهی و فقر فرهنگی است.

به گزارش »دنیای هوادار«، مجتبی عبداللهی روز 
گذشته در دیدار با رئیس کل دادگستری استان 
البرز به مناسبت گرامیداشت هفته قوه قضاییه 
قرارگاه  پویایی  و  فعالیت  اساس  این  بر  افزود: 
آگاهی  جهت  در  بزرگی  گام  استان  اجتماعی 

بخشی جامعه و توسعه و ارتقا فرهنگی است.
وی، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره تمام شهدا 
و  تعاملات  ها،  تلاش  از  بهشتی،  شهید  بویژه 
البرز  استان  در  قضایی  دستگاه  های  همراهی 

قدردانی کرد.
استاندار البرز همچنین بر ضرورت افزایش تعامل 
و  مشکلات  بنیادین  حل  جهت  در  انسجام  و 
عوامل بروز جرایم تاکید و برای همراهی دولت 

و دستگاه قضایی در استان اعلام آمادگی کرد.
عبداللهی مسئولیت دستگاه قضا در استان البرز 

را بسیار خطیر برشمرد و از بردباری و دقت نظر 
قضات و کارکنان دادگستری تقدیر کرد.

نیز  البرز  استان  دادگستری  کل  رئیس  فاضلی 

های  همراهی  از  قدردانی  دیدار  ضمن  این  در 
استاندار البرز به تشریح برنامه ها و اقدامات قوه 

قضاییه در استان پرداخت.

استانداری آموزش و پرورش

 در نشست معاونین پرورشی و
 کارشناسان فعال چه گذشت؟

لزوم افزایش آموزش پیشگیری 
از اعتیاد در مدارس استان

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش البرز 
گفت: آموزش پیشگیری از اعتیاد در ۲ کانون مهم مدرسه و 
خانواده برای کاهش آسیب های اجتماعی در مدارس البرز 

پررنگ می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، »سردار فتح الهی« روز گذشته 
در نشست با معاونین پرورشی و کارشناسان فعال در حوزه 
ستادی آسیب های اجتماعی آموزش و پرورش البرز که در 
کانون امام علی )ع( کرج برگزار شد، افزود: با توجه به نقش 
مؤثر آموزش و پرورش در عرصه های فرهنگی و اجتماعی 
در راستای مصون سازی و کاهش آسیب های اجتماعی بر 
اساس سند تحول بنیادین، هفته مبارزه با اعتیاد و آسیب های 
اجتماعی در مدارس استان البرز در بستر شبکه شاد و پایگاه 

های غنی سازی اوقات فراغت ویژه دیده می شود.
وی بیان داشت: اعتیاد تهدیدی جدی برای سلامت جامعه 
است که لازم است همه ما نسبت به آموزش والدین و دانش 
آموزان در فضای مجازی و حضوری مدارس اهتمام جدی 
داشته باشیم.وی بیان علل گرایش افراد به سمت مواد مخدر 
را برای دانش آموزان و والدین ضروری دانست و خاطرنشان 
کرد: اگر علل گرایش افراد به مواد مخدر بررسی و برطرف نشود 
درمان جسمی و روانی نیز نتیجه بخش نخواهد بود.فتح الهی 
یادآور شد: بر همین اساس جهاد فرهنگ پیشگیری می تواند 
در ایجاد یک جریان فرهنگی برای تغییر نگرش و رفتار کودکان 
و نوجوانان در زمینه آسیب های اجتماعی و جلب توجه آنان 
برای مواجهه مؤثر با رفتارهای پرخطر و آسیب های اجتماعی 
مفید باشد.وی ادامه داد: انتظار می رود ،ادارات آموزش و 
پرورش سراسر استان برنامه های مندرج در شیوه نامه را با 
در نظر گرفتن شعار ستاد و با محوریت خودمراقبتی در برابر 
آسیب های اجتماعی در دوره شیوع بیماری کرونا و تدوین 
و اجرا کنند.وی تصریح کرد: طرح افزایش ضریب پوشش 
برنامه های پیشگیری از اعتیاد در تمامی مدارس باید با جدیت 
اداره کل آموزش و  دنبال شود.معاون پرورشی و فرهنگی 
پرورش البرز تاکید کرد: دشمن برای ضربه زدن به جامعه از هر 
حربه ای استفاده می کند و گرفتار کردن جوانان و نیروی کار به 
مواد مخدر یکی از اهداف آنان است.رئیس اداره امور تربیتی، 
مشاوره و مراقبت در برابر آسیب های اجتماعی آموزش و 
پرورش البرز نیز در این نشست گفت: طرح پیشگیری از آسیب 
های اجتماعی و روانی باید در مدارس این استان تقویت 
شود.»علی رحمانی« افزود: مبارزه با آثار سوء مصرف مواد 
مخدر، این بلای خانمان سوز، باید به عنوان فرهنگ در جامعه 
نهادینه شود.وی با اشاره به اینکه اعتیاد یک فرآیند است و 
والدین باید نسبت به آن اطلاعات کامل را داشته باشند، عنوان 
کرد: اصلاح نگرش ها در خصوص مبارزه با اعتیاد در مدارس 

البرز ضرورت دارد زیرا سن اعتیاد کاهش یافته است.

»استاندار البرز« تأکید کرد:

گاهی« ریشه بسیاری از جرایم »ناآ

محیط زیست

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست کشور گفت: برای 
بانان در پایش زیستگاه های  ایمنی بیشتر محیط 
جانوری و محیط زیست ، این قشر به فناوری نوین 

مجهز می شوند.
ایرنا، جمشید  از  نقل  به  »دنیای هوادار«  به گزارش 
محبت خانی روز گذشته در حاشیه آیین آغاز نخستین 
دوره آموزش محیط بانی کشور که در مرکز آموزش 
محیط بانی کشور مستقر در کرج برگزار شد، در جمع 
خبرنگاران افزود: یکی از ماموریت های اصلی محیط 
بانی کشور مبارزه با مخربان محیط زیست به ویژه 
شکارچیان متخلف و غیرمجاز است.وی با بیان اینکه 
در این عرصه محیط بانان ۱۵۰ شهید و بیش از ۳۰۰ 
جانباز تقدیم کرده اند، اظهار داشت: بیشتر این  عزیزان  

توسط شکارچیان غیرمجاز شهید یا مجروح شده اند.
محبت خانی گفت: در همین راستا امسال یکی از 
محیط  حفاظت  سازمان  کار  دستور  در  موضوعات 
زیست، آموزش محیط بانان  به صورت کیفی تر است 
که نخستین دوره آن با آموزش ۹۰ نفر محیط بان در 

مرکز آموزش محیط بانی کشور در کرج و با دعوت 
محیط بانان از سراسر کشور آغاز شده تا آموزش هایی 
به  قانون  و  حقوقی  پیشگیری،  اجتماعی،  ابعاد  در 
کارگیری سلاح را فرا بگیرند و با دست پر به مناطق و 

استان های خود بازگردند.
نوسازی ناوگان خودرویی محیط بانان

محبت خانی با اشاره به اینکه محیط بانان به صورت 
پیشگیری غیرکیفری و کیفری از محیط زیست کشور 
افزود: سال گذشته توانستیم  پاسداری می کنند، 
ناوگان موتوری محیط بانان را با ورود یک هزار و ۲۰۰ 
دستگاه موتورسیکلت تریل بومی سازی شده برای 
محیط بان نوسازی کنیم.وی با بیان اینکه نوسازی 
ناوگان خودرویی محیط بانان نیز امسال در دستور 
کار قرار گرفته، تصریح کرد: خودروهایی که محیط 
بانان در اختیار دارند یا مستهلک هستند یا جوابگوی 
امیدواریم  که  نیست  العبور  صعب  مسیرهای 
نوسازی خودرویی انجام شود.فرمانده یگان حفاظت 
محیط زیست کشور یکی دیگر از برنامه های سال 

جاری را تجهیز محیط بانان به تکنولوژی های نوین 
عنوان کرد و گفت: بایستی ارتباط چهره به چهره 
محیط بانان با متخلفین کمتر شود که استفاده از 
تکنولوژی های نوین در دستور کار قرار گرفته است 
تا این ارتباط در مبارزه با متخلفان محیط زیست و 
شکارچیان غیرمجاز کمتر شود ضمن اینکه کارآمد 
نیز باشد.وی مطالعات این برنامه را در حال انجام 
می  تجهیزاتی  چه  بانان  محیط  برای  که  دانست 
تواند وارد این حوزه از سال ۱۴۰۲ شود.محبت خانی 
تعداد محیط بانان سراسر کشور را سه هزار و ۸۰۰ نفر 
عنوان کرد و افزود: بر اساس ساختار سازمانی تعداد 
محیط بانان بایستی به حدود هشت هزار نفر برسد 
که تاکنون ۵۰ درصد محیط بانان کشور برابر چارت 

تامین شده است.
وی با بیان اینکه حدود ۲ سال است که استخدام 
محیط بانان آغاز شده است، تصریح کرد: در نظر است 
هر ساله ۲۵۰  محیط بان تا هشت سال آینده استخدام 
شود تا بتوانیم به رقم ساختار سازمانی هشت هزار 
نفر برسیم.فرمانده یگان حفاظت محیط زیست کشور 
بیشترین تخلفات در استان ها را با توجه وجود گونه 
های حیات وحش و منطقه عنوان کرد و افزود: هر 
ساله استان های فارس، مازندران و تهران در تعداد 
تخلفات شکار غیرمجاز و زیست محیطی بالاترین رقم 
را به خود اختصاص می دهند و پس از آن به ترتیب 
استان های لرستان، کردستان، کرمانشاه، کهکیلویه و 

بویر احمد، گیلان و گلستان قرار دارند.

در حاشیۀ آیین نخستین دورۀ آموزش محیط  بانی در کرج  مطرح شد؛

تجهیز فوریِ محیط  بانان برای مقابله با متخلفان
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فرهنگی
نشست توسعۀ همکاری های گردشگری تهران-باتمان 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان تهران از برگزاری نشست توسعه همکاری های گردشگری با استان باتمان 
ترکیه با هماهنگی و دعوت انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی ایران در تهران خبر داد. پرهام جانفشان روز گذشته با اشاره به نشست 
توسعه همکاری های گردشگری با استان باتمان ترکیه گفت: این نشست که با حضور مقامات دولتی و بخش خصوصی استان باتمان 

ترکیه برگزار شد که بیشتر با هدف آشنایی دو طرف از ظرفیت های گردشگری و صنایع دستی برای توسعه همکاری های متقابل بود.

دبیر بیست و هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان همدان هدف از برگزاری رویدادهای 
و  دانست  اطلاعات  و  فرهنگ  تبادل  را  بین المللی 
گفت: سال ها به عنوان نویسنده و کارگردان فعالیت 
از  داریم  دوست  ما  همه  که  می دانم  و  داشته ام 

جریانات هنری کشورهای یکدیگر آگاه شویم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی 
بیست و هفتمین جشنواره بین المللی تئاتر کودک 
اهداف  به  اشاره  با  امیر مشهدی عباس  نوجوان،  و 
این بخش از جشنواره بیست و هفتم، افزود: تبادل 

به  هنری  جشنواره های  در  فرهنگ  و  اطلاعات 
شکلی سریع و رایگان در اختیار گروه های نمایشی 
ایرانی  امیدوارم که هم گروه های  قرار می گیرد و  
از آثار دیگر کشورها تجربه کسب کنند و هم گروه 
های خارجی با فرهنگ غنی ایران و نگاه هنرمندان 
ایرانی به مقوله تئاتر کودک و نوجوان آشنا شوید. 
وی اضافه کرد: برای انتخاب آثار و گروه های بخش 
ملل این دوره از جشنواره یک هدف را دنبال کردیم، 
هدف خلاقیت گروه  برای تولید تئاتر مینی مال بود، 
زیرا بخاطر شرایط کرونا، تولید چنین نمایش هایی 

بازدهی خلاقیت،  بیشترین  و  امکانات  با کمترین 
این  از  قبل  دوران  به  را  تئاتر  جریان  می تواند 
همه گیری بازگرداند. مشهدی عباس گفت: حتی برای 
کارگاه های آموزشی نیز همین هدف را دنبال کردیم 
تا هنرمندان بتوانند از تجربیات یکدیگر برای تولید 
یک نمایش با ابزارهای ساده استفاده کنند و کارگاه 
هنرمندان ایتالیایی که از قبل با فعالیت های آن ها 
آشنا بودم، بر همین اساس است زیرا آن ها با کاغذ و 
مقوا صورتک هایی خلاقانه می سازند و فعالیت آن ها 

در راستای تئاتر بی چیز است.

»دبیر جشنواره تئاتر کودک« تأکید کرد:

»تبادل فرهنگی«، هدف اصلی برگزاری جشــنواره های بین  المللی

 دست به نقد

نگاهی به فیلم »داستان وست  ساید« ساختۀ »استیون اسپیلبرگ«؛

بی  خـود و بی  جهت!
»اســـتیون اسپیلبرگ«، این 
هفتاد  صنعت پیشۀ  کهنه کارِ 
کودک،  کماکان  سالۀ  پنج  و 
پولیتزر همکاری  برندۀ جایزۀ  تونی کوشنرِ  با  بار سوم  برای 
کرده -مونیخ)2005( و لینکلن)2012( به ترتیب اولین و دومین 
همکاری شان بود- تا با پمپاژ خون تازه و متفاوت در رگ های 
یک هیولای خفته، و چه بسا مُرده، باری دیگر وی را زنده کنند. 
گویا تلاش و کوشش این دو بر آن بوده تا در نسخۀ مُدرن گشتۀ 
خود، آن جنبه های شبهه انگیز نسخۀ کلاسیک 1961 رابرت وایز )که 
از این پس با عنوان نسخۀ اصلی خطاب می شود(، از جمله نمایش 
از  همیشگی  کلیشه های  و  پورتوریکوئی  کاراکترهای  بزن بهادرانۀ 
اما  کنند.  رجوع  و  رفع  را  کله شق،  و  سخت کوش  نیویورکی های 
شوربختانه، بجای آنکه قصه را با ادراکی نو و از نو بازتعریف کنند، 
آن را صرفاً آبستن حرف های مُد روز کرده و باد جامعه شناسی و 
روان شناسی در گلو می اندازد و در این میان ساز دراماتیک داستان را 
با مختصر کوکی متفاوت می نوازند. گویی این مخلوق ظاهراً شوکتمند 
و پرطمطراقِ اسپیلبرگ و کوشنر هر اندازه که بلحاظ مایه های عقلی/
ذهنی ورزیده گشته، بلحاظ حسی/عاطفی نزارتر شده است؛ عقل بزرگتر 
و قلبی کوچکتر. اسپیلبرگ خود باید بهتر از همگان بداند که سینما 
هنری است غریزی و حسی، و نه عقلی. و اگر یک اثر هنری، خاصه 
یک اثر سینمایی که با اغواگری بر پردۀ عریضِ نمایش خود انسان ها را   
برخلاف تلویزیون - به یک تجربۀ جمعی دعوت می کند، نتواند چیزی 
افزون بر شور و وجد حاصل از رقص و آواز و نور به ما ارزانی دارد، 
همانگونه که نسخۀ اصلی 1961 چنین کرد، بایسته و شایسته نیست 

که از خود بپرسیم چه نیازی به این بازسازیِ پرخرج و گران بود؟
اثر استیون اسپیلبرگ، همچون فیلم خلف خود، در حال و هوای 
نیویورک دهۀ 1960 می گذرد و فضای قصه در همان کوی سَن خوان 
و میدان لینکلن می گذرد، آن هم در برهه ای که بخش اعظم این 
مناطق به سرنوشت محتوم تخریب و ویران سازی محکوم بودند. 
اسپیلبرگ با سکانس آغازین اش فضای پس زمینه ایی را که در متن 
و بطن آن، دو قطب گنگستریِ قصه هر یک می کوشند تا گونۀ بقا 
یافته باشند، را می سازد؛ فیلم با نماهایی از یک محلۀ نصفه ویرانه 
شروع می شود؛ ماشین آلات سنگین و مصالح ساختمانی، کاگران و 
بیلبوردهایی عظیم و سترگ که ساخت و برپایی مرکز لینکولن در 
آن منطقه را وعده می دهند. سپس با گروه جِت ها )the jets( یک 
به یک آشنا می شویم؛ یکی دو جین جوان نیویورکی ِ سفیدپوست 
که عازم نبردی می شوند با گروه شارک ها )the sharks( که جوانانِ 
لاتین تبارِ پورتوریکوئیِ مهاجر هستند. این شروع چنین می نمایاند 
که این تنش های نژادی ریشه در جنگی بر سر زمین های آب رفته 
دارد، گویی زمانی برای هردوی این گروه های نژادی فضا و زمین لازم 
برای زیستن بوده است، ولی هم اینک که محلات یک به یک ویران 
گشته اند، جا برای فقط یکی از آن ها باقی مانده است )و شگفت آن که 
اسپیلبرگ به کل فراموش کرده که محلۀ سَن خوان محله ای عمدتاً 
سیاه پوست نشین بوده و در فیلم اشاره ای به آن ها وجود ندارد(؛ 
باری، این قصه قرار است عاشقانه ای باشد در دل یک تنازع بقا. و 
چه بسا، ایراد اصلی کار در همین نکته باشد. برای واکاوی این نکته 

مجبوریم به فیلم اصلی، یعنی نسخۀ 1961 رابرت وایز بازگردیم: در 
این فیلم، اسپیلبرگ و کوشنر کوشیده اند دلیلی منطقی برای رقابت 
آتشین میان جت ها و شارک ها بتراشند تا بدین شکل دست مایه ای 
برای روان شناسیِ سهل الحصول خود مهیا سازند. در نسخۀ اصلی اما 
رابرت وایز از انجام این کار امتناع کرده و جت ها چیزی بیش از 
صرفاً »مدافعان منافع سفیدپوستان« به تصویر کشیده شده اند، آن ها 
زورگویانِ قلدرمآب تمام عیاری هستند که حتی کودکان سفیدپوست 
نیز از گزندشان در امان نیستند. چه خوب چه بد، نسخۀ اصلی در 
عقلانی کردن این رقابت، این ستیزه جویی و نژادپرستی نمی کوشد و 

شخصیت هایش را به یک انگیزۀ واحد فرو نمی کاهد.
ببینیم اسپیلبرگ و کوشنر با دیگر شخصیت ها چه کرده اند: ماریا 
هم اکنون نسبت به 1961 زندگیِ سروشکل دارتری دارد؛ در نسخۀ 
اصلی ماریا به تازگی از پورتوریکو به نیویورک آمده تا در یک ازدواج 
هماهنگ شده، به عقد چینو درآید. در فیلم اسپیلبرگ اما، ماریا 
چند سالی است که در نیویورک ساکن است و در یک دیالوگ ذکر 
می شود که قصد رفتن به دانشگاه دارد. برناردو، برادر ماریا، نیز در آغازِ 
حرفۀ مُشت زنی است. چینو نیز که در نسخۀ اصلی حضور بی اثری 
دارد، در نسخۀ اسپیلبرگ در مدرسه شبانه حسابداری می خواند و 
تعمیرکاری ماشین می آموزد. به یک عبارت، لاتین تبارهای اسپیلبرگ 
سر و سامان گرفته اند، چند خط بیشتر در تعریف آن ها نوشته شده 
و ظاهراً و آشکارا به زندگی واقعی نزدیک تر شده اند، اما حقیقت امر 
چیز دیگری است؛ این افزوده ها و تاکیدهای عملی عملاً هیچ ثمری 

ندارند؛ به زبانی دیگر، شخصیت ها برخلاف انتظار، هیچ زندگیِ درونیِ 
پربارتر و غنی تری، بار فرهنگی سنگین تری، یا تجربیات درازدامنی 
نسبت به نسخۀ اصلی 1961 بدست نیاورده اند. ماریا کماکان فراسوی 
رابطه اش با تونی موجودیت و موضوعیت ندارد، و کماکان با حضور 

تونی حضور وی معنا می گیرد.
گریزی نیز به کارگردانی اسپیلبرگ بزنیم و مقایسه ای نیز در این باب 
داشته باشیم. بلحاظ آفرینش فضا و میزانسن، کدام سکانس بهتر از 
سکانس رویاروییِ تونی و ماریا برای اولین بار در آن سالن رقص سراغ 
داریم؟ پرسش این است: در خلق آن کششِ جادویی میان تونی و 
ماریا در اولین نگاه، در پرداختِ صحنه و فضا که قرار است بستری 
رومانتیک برای این دو عاشق باشد، اسپیلبرگ پیروز هنر کارگردانی 

است یا وایز؟ مرور کنیم: در نسخۀ اصلی، نمی توان گفت که شور و 
هیجانی طبیعی میان ناتالی وود و ریچارد بیمِر)تونیِ اصلی( روی 
صحنه به چشم می خورد، درست مثل نسخۀ اسپیلبرگ، شیمیِ 
خاصی میان دو کاراکتر به چشم نمی آمد. اما رابرت وایز لااقل به هر 
طریقی موفق شد با بهره جویی از چند فوت کوزه گری، عشق و هوای 
نفس را روی تصویر خلق کند. به سکانس پیش گفته بازگردیم: کل 
این سکانس رقص در نسخۀ وایز بسیار اروتیک تر از مورد اسپیلبرگ 
است، در نسخۀ وایز از در و دیوار آن سالنِ ]رقص[ شهوت، اروتیسم 
و هیجان می بارد؛ دیوارها همگی به رنگ قرمز تُند آغشته و خود 

رقص ها نیز، برخلاف نسخۀ اسپیلبرگ، صراحتاً سکسی تر هستند. 
و وقتی تونی و ماریا برای اولین بار یکدیگر را می بینند، کل سالن 
به یکباره از فوکوس دوربین خارج شده و میان آن دو)تونی و ماریا( 
دالانی دیداری از جنس سوررئالیستیِ آن پدید می آید. سپس سالن 
در یک تاریکیِ مرموز شبانه فرورفته و لحن موسیقی دستخوش 
رادیکال،  بسیار  و  به یکباره  سکانس  میزانسنِ  می شود؛  تغییر 
رومانتیک می شود. در این فیلم جدید اما، ملاقات تونی و ماریا 
صرفاً ملاقاتی است رخ به رخ پشت جایگاه صندلی ها خالی از هنر 
سینما.پیش تر اشاره کردم که داستان وست ساید روایتی دوپهلو یا 
دو بُنی دارد؛ یک بُن آن حکایتی ا ست عاشقانه، بُن دیگر آن دنیایی 
ا ست گنگستری آمیخته به تبعیض، نزاع های قومیتی، نژادپرستی، و 

مهاجرستیزی. متأسفانه تیم اسپیلبرگ-کوشنر در خلق توامان هر دو 
بُن و هردو جهان شکست خورده اند؛ گنگسترهایی که ما در این فیلم 
می بینیم به شوخی می مانند؛ خالی از معنا و بی مایه بنظر می رسند؛ 
گوش  و  خورد ها  و  زد  خط و نشان کشیدن هایشان،  دعواهایشان، 
بریدن هایشان گویی بیشتر یک رقابت لجوجانۀ کودکانه ا ست تا 
یک ساختار سیستماتیکِ از درون مناقضِ خشونت محورِ جدی. در 
سطور پیشین ذکر آن رفت که بهترین جنبه های نسخۀ اسپیلبرگ، 
از ترانه ها و آوازها گرفته تا رقص و لباس و هیجان حاکم بر فضا، 
در نسخۀ اصلی 1961 بهترشان موجود است، اما بهترین جنبه های 

نسخۀ اصلی در این نسخۀ 2021 به کل غایب هستند: هیچ نشانی 
از ما به ازای بیرونی پُلیس که خشونت باشد، حتی خشونتی علیه 
سفیدپوستان، در فیلم اسپیلبرگ دیده نمی شود، نژادپرستیِ عریان 
علیه لاتین تباران و تهدید جان پورتوریکوئی ها نیز غایب است، ]و[ 
اگر اسپیلبرگ میل آن داشت تا خطابی سوژه ساز به سوی اقلیت 
مهاجر داشته باشد و با کستنیگِ جسورانه اش به تنوع نژادیِ مُد روز 
لیبرال دموکراسی روی آورد، بهتر آن نبود که بجای نمایش ماریا 
در شولای پرنسس های مهربانِ دیزنی، از تبعیض ساختاری که 
کماکان در جامعۀ آمریکا و ساختار پلیسی آن موجود است سخنی 
می گفت؟ یا دست کم آن بخش های کماکان صادقِ نسخۀ اصلی را 

حفظ می کرد؟ اسپیلبرگ نفیِ غرض کرده است.

گریزی دیگر به نسخۀ اصلی برای واضح تر شدن بحث؛ شخصیت تونی در نسخۀ 1961، میل به مبارزه و جنگیدن ندارد چرا که اکنون 
شغلی دارد و آینده ای بهتر برای خود می خواهد. هیچ ندای درونیِ بیدارباشی برای بیرون خزیدن از زندگیِ گنگستری اش در کار نبوده 
و نیست. تصمیمات اش گویی از انگیزه های پیچیده ولو نوشکفتۀ او نشأت می گیرند. در سوی مقابل، شخصیت تونی در فیلم اسپیلبرگ، 
محکومی است که یک سال را در زندان به جرم آنکه تقریباً جوان دیگری را در یک دعوا کشته بود، گذرانیده است. و حال با عفو مشروط 
آزاد گشته است؛ باری، تونیِ اسپیلبرگ نمی خواهد با جت ها به جنگِ شارک ها برود چرا که نمی خواهد آزادی مشروط خود را به خطر 
بیندازد. وقتی رفیق او، ریف، می کوشد تا تونی را برای شرکت در یک دعوای گروهی )Rumble( میان اوباش متقاعد کند، تونی مدعی 
می شود که او در زندان زمان زیادی را صرف فکرکردن به خود و شناخت خود کرده است، و به این تصمیم رسیده که از آن پس جور 
دیگری زندگی کند. نمی دانم اسپیلبرگ و کوشنر حین نوشتن و اجرای این سکانس چه در سر داشته اند، اما شخص بنده این سکانس را 

به عنوان تکریم و تأیید زندان می بینم؛ فیلم بوضوح نشان می دهد که تونی به عنوان یک انسان بهتر از زندان بیرون آمده است.

روی صحنه

سامان مرادخانی
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قرارداد صادقی با پرسپولیس یک ساله است یا دو ساله؟
روز گذشته سایت باشگاه پرسپولیس در زمان انتشار خبر عقد قرارداد سعید صادقی مدت زمان قرارداد را یک ساله اعلام 
کرد اما صادقی پس از انعقاد قرارداد در جمع خبرنگاران مدعی شد قراردادش با سرخ پوشان تهران دو ساله است که 
همین امر ابهام هایی را درباره  نحوه همکاری طرفین ایجاد کرد. البته در ادامه باشگاه پرسپولیس برای شفاف سازی اعلام 
کرد: قرارداد سعید صادقی با پرسپولیس یک ساله است و برای سال دوم قابلیت تمدید در صورت رضایت طرفین دارد.

ایران در دیداری دشوار به مصاف  تیم ملی والیبال 
تیم ملی برزیل رفت که این دیدار سه بر صفر با نتایج 
28/30 - 23/25 - 19/25 به سود قهرمانِ بلامنازع 

والیبال جهان به پایان رسید.
تیم ملی والیبال ایران که سرمست از پیروزی 3 بر 0 
در مقابل تیم آمریکا با انگیزه و شاداب در هفتمین 
ساعت  از  ملت ها  لیگ  رقابت های  در  خود  دیدار 
بلغارستان به  18 روز جمعه سوم تيرماه در صوفیه 
مصاف تیم ملی برزیل رفت، علی رغم شایستگی به 
هوشیاری و دقت دال زاتو سرمربی فهیم و باتجربه 
برزیل که تمام موارد را زیر نظر داشت وبه اصطلاح 
با  ست،   3 طول  در  و  کشید  می  ماست  از  را  مو 
درخواست های ویدیوچک که در اکثرِ آن ها نیز توفیق 
متوجه خطای  که  اوایل ست سوم  در  بویژه  یافت، 
ارنج تیم ایران شد و با پافشاری از داوران و نویسنده 
جدول مسابقات خواستار بررسی ارنج تیم ملی ایران 
شد که متأسفانه از دید کادر فنی و سرمربی ما مخفی 
مانده بود، همین عدم توجه مربیان که باید پیش از 
دال زاتو اشتباه ارنج را به عطائی یادآور می شدند و با 
درخواست وقت استراحت مسئله را حل می کردند، 
که  موجب ضربه خوردن  تیم  ملی شد، ودر  شرایطی 
که دو تیم در امتیاز 5 برابر بودند 2 امتیاز به تیم 
این  تحت تاثیر  تیم ملی  و  نمی شد  واگذار  برزیل 
اشتباه بزرگ از هم نمی پاشید و تمرکز بچه های ما 
بهم نمی ریخت، عصبانیت و آشفتگی بهروز عطایی 
بازی درخشان و  تا برخلاف  بر علت شد  هم مزید 
جنگ برابر در دو ست اول و در شرایطی که آلن سزار 
اجباری  تعویض  پای چپ  ماهیچه  گرفتگی  بخاطر 
شد، تن به باخت 19/25 در ست سوم دادیم و بازنده 

سه برصفر شدیم.
در این دیدار، محمدطاهر وادی، میلاد عبادی پور، 
امیرحسین توخته، امین اسماعیل نژاد، مهدی جلوه، 
امیر حسین اسفندیار و محمدرضا حضرت پور)لیبرو( 
شروع کننده بازی مقابل برزیل بودند که الحق بسیار 
خوب ظاهر شدند و می توانستند به پیروزی در ست 
اول دست پیدا کنند که پس از تساوی در امتیاز 15 
پوئن سرویس جلوه و تک دفاع توخته برابر فلاویو 
بهترین سرعتی زن برزیل نتیجه را 17-15 بسود تیم 
ایران کرد، اما سرویس دوم جلوه به خارج زمین 
 4 منطقه  از  لوکارلی  را  پیاپی  امتیاز  دو  و  رفت 
کسب کرد و تیم به تساوی در امتیاز 20 رسیدند که 
برزیلی ها مدیون سرويس های قدرتی لئال بودند. 
آلن  با مصدومیت  لحظه  این  در  تیم  دو  تساوی 
سزار به هنگام زدن سرویس با وقفه زیادی همراه 
شد و چند بار فیلم ویدیو چک مورد بازبینی قرار 
گرفت و مشاجره لفظی برونو رزنده با داور اول و 
میلاد عبادی پور کاپیتان ایران بر سر اختلاف نظر 
در مورد سرویس ناقص آلن سزار که مصدوم شد، 
بجا داده شود یا امتیاز و توپ در اختیار تیم ایران 
قرار بگیرد  که طبیعی بود ولی سر انجام  داور اول  
توپ و امتیاز را به تیم ایران داد، با این حال ست 
ماراتن گونه اول باوجود یک مصدوم برای برزیلی ها 
با آبشار لوکارلی به زاویه و سرویسی که با دریافت 
از سوی حضرت پور همراه نشد تیم ایران نتیجه را 
بهروز  شاگردان  گفت  باید  که  کرد  واگذار   28/30

عطایی در این ست کم اشتباه بودند.
ایران  ملی  تیم  خوب  بازیساز  وادی  ست دوم  در 
باتوجه به توپ هایی که بخوبی دریافت می شد و به 
دستش می رسید بیشتر از بازیکنان سرعتی استفاده 
کرد و دفاع برزیل را ناکام گذاشت و با سرویس های 
اسفندیار که با سرعت بالائی زده می شد و در انتهای 
زمین برزیلی ها فرود می آمد با دو دفاع عالی جلوه و 

عبادی پور نتیجه 7 بر 5 بسود ایران در تابلو امتیازات 
ثبت شد و جوانان ما نشان دادند که بهتر از بازی 
قبل با تیم آمریکا،  بازی را دنبال کرده اند و روند بازی 
هم بسود تیم ایران بود که ستودنی و تحسین برانگیز 
در مقابل برزیل پرستاره در تمام پست ها عالی ظاهر 
شدند و معلوم بود که به خودباوری رسیده اند، بویژه 
جلوه و توخته در برابر فلاویو و ایساک که از بزرگان 
والیبال برزیل بشمار می آیند عملکرد خوبی در دفاع 
سربلند  دشوار  آزمون  این  از  عبارتی  به  و  داشتند 
بیرون آمدند، امین اسماعیل نژاد مثل همیشه روز 
پرفروغی داشت، عبادی پور و اسفندیار هم در منطقه 
چهار با آبشارهای کوبنده و قدرتی فوق العاده بودند و 
حضرت پور انتظارات را در این ست برآورده کرد، اما 
اشتباهات فردی بخصوص در زدن سرویس از نکات 
تاریک تيم ایران بود، که در پوئن های پایانی باعث 

شد 23/25 بازنده شویم.
ست سوم که دو تیم بطور مساوی در حال بازی بودند 
اتفاق عجیب و دور از انتظاری رخ داد تا شیرازه تیم 
ملی ایران  ازهم بپاشد، اعلام خطای ارنج تیم ایران 
برزیل  هوشیار  و  کهنه کار  سرمربی  دال زاتو  سوی  از 
برباد  مارا  ملی  تیم  بچه های  تک تک  زحمات  تمام 
داد، طبیعی است که چه تاُثیر منفی روی بازیکنان 
و تمرکز سرمربی ما گذاشت و نتیجه ای ببار آورد تا 
با اختلاف زیاد ست سوم را واگذار کنیم و باخت سه 
بر صفر را پذیرا باشیم، از تیمی که سازماندهی خوبی 
ندارد و با اشتباه بزرگ حاصل زحمات بازیکنان مان 
سابقه  با  تیمی  با  برابر  جنگی  مردانه  واقعاً  که  را 
چندین دوره قهرمانی در مسابقات جهانی و المپیک 
داشتند را بر باد دادند تا قربانی عدم توجه کادر فنی 
انتظار  این  از  بیش  نباید  شرایطی  درچنین  شوند. 

داشت  تابازنده نشویم، تیمی 
ضعیفی  بازی های  با  که 
با غلبه  در هفته نخست 
میان  در  آمریکا  تیم  بر 
فوق  بازی  با  ناامیدی ها 

تصور خود تمام معادلات را 
بهم زد و افق روشنی را پیش 
کارشناسان  از  آن دسته  روی 

که شانس پیروزی به تیم 
ملی ایران را نمی دادند 
وثابت  نمود  ترسیم 
کرد خواستن توانستن 

است، به هرحال  به 

یکباره و در حالی که شیرازه تیم از هم پاشیده شده 
بود، انگیزه مرده و روحیه جنگندگی از میان رفته بود 
و به نوعی موتور تیم ایران رو به خاموشی گرائید و 
از حرکت بازماند و جنگندگی لازم برای مبارزه و انرژی 
یاران ما رو به تحلیل گذاشت با نتیجه 19/25 در ست 
سوم هم مغلوب زرد پوشان برزیل شد و مکان نهم را 

در جدول از دست داد.
در سایر بازی ها هلند 3 بر 1 آلمان را شکست داد، 
کرد،  غلبه  چین  تیم  بر  نتیجه  باهمین  آرژانتین 
صربستان در یک بازی مهیج و دیدنی که پنج ست 
بطول انجامید 3 بر 2 از سد کانادا گذشت و چشم 
بادامی های ژاپن در یک بازی بسیار جذاب و تماشائی 
باهمین نتیجه ایتالیا را مغلوب کردند! در پایان دیدار 
دو تیم ایران- برزیل امین اسماعیل نژاد با 15 امتیاز از 
تیم ایران و لوکارلی نیز با 15 امتیاز مشترکاً به عنوان 
امتیاز آورترین بازیکن معرفی شدند، ضمن اینکه بردیا 
سعادت در دقايق کوتاهی که به ترکیبی تیم ایران 
پیوست عملکرد خوبی داشت و خوش درخشید. اما 
تیم ملی والیبال ایران پس از باخت 3بر0 مقابل برزیل، 
در آخرین دیدار از هفته دوم این رقابت ها موفق شد 
تیم کانادا را با حساب 3 بر 0 بانتیجه21/25  - 27/ 25 
- 25/ 18 شکست دهد  که تحلیل این دیدار در شماره 
هوادار  دنیای  بعدی 

منتشر خواهد شد.

توپ و تور

رقابت های ملت های والیبال جهان؛

ایران به »دال زاتو« باخت!
اصغر قلندری

یادداشت

آیا »استقلال« طعم کامیابی دوباره را خواهد چشید؟
بیم  و  امید

فرهاد  رفتن  با  استقلال 
از  طلایی  روز   ۲۰ مجیدی 
صرف  را  نقل وانتقالات  فرصت 

یافتن مربی جدید کرد! 
بیست روزی که باید اکثر آن را بخاطر ایرادات در نحوه مذاکره 
و هجمه عده ای منفعت طلب و گروهی نیز احساسی، هدر 
رفته تلقی نمود؛ ایامی که با اسامی مربیان موفق خارجی 
چون  داخلی  گزینه  و  مورایس  و  پتکوویچ  لوچسکو،  مثل: 
جواد نکونام آغاز شد و بدلیل ناکامی ناشی از اشکالات در 
نحوه مذاکره و هجمه ها به آلکس نوری و رضا عنایتی رسید 
که  روزی  بیست  یافت!  خاتمه  پینتو  سائو  استخدام  با  و 
اگر هوشمندانه و زیرکانه، رفتار و مذاکره می شد؛ استقلال 
بین  از  را  سرمربی اش  نخست  ده روز  یا  هفته  همان  در 
اولویت هایش استخدام می کرد و مابقی آن را صرف بستن 

تیمش می نمود تا از کورس رقبا عقب نیفتد!
چون  موفقی  مربیان  استخدام  با  سپاهان  و  تراکتور 
و  استقلال(  مورایس)گزینه  و  روز(   ۴ بردیف)در 
عنوان  مدافع  برای  ستاره ها  جمع آوری  با  پرسپولیس 
قهرمانی خط ونشان کشیدند، ضمن اینکه فولاد و گل 
گهر نیز در زمره رقبای سرسخت استقلال به شمار می 
آیند. یقینا بسنده کردن به تیم فصل قبل برای تکرار 
قهرمانی، ساده انگاری است، چرا که همان تیم نیز در 
چند پست نیاز به ترمیم و تقویت اساسی داشت که 
با عنایت به تفاصیل فوق، این نیاز اساسی تر و لازم تر 
رقبا، جیب های  استارت زود هنگام تر  البته  می نماید. 
پر پول تیم های صنعتی، خصوصاً تیم هایی که به رغم 
ناله وزاری ظاهری نداری، همواره از حمایت های ویژه 
در  باقیمانده  گزینه های  برخوردارند،  گوشه وکنار  مالی 
بازار و مشکل اخذ رضایت نامه، رفع این نیاز اساسی و 
لازم را حادتر می سازد. استقلال به عنوان مدافع عنوان 
قهرمانی و بالطبع رقیب شماره یک از منظر سایر تیم ها، 
امسال کار به مراتب سخت تری در پیش دارد که باید به 
آن، صرف مدتی برای آشنایی سا پینتو با فوتبال ایران و 
تیم استقلال را نیز فزود؛ علاوه بر اینکه عملکرد مربیان 
سابقه  و  ایران  باشگاه های  در  شاغل  سابق  پرتغالی 
کاری پینتو نیز نگرانی هایی را ایجاد می کند که البته 
امیدواری به موفق عمل کردن پینتو در استقلال بمانند 
استخدام  و  مربی گری اش  عرصه  قهرمانی  تک  دوران 
چند بازیکن خارجی خوب بواسطه وی و ارتباطاتش، 
شاید از بیم و نگرانی ها بکاهد. بیم و امیدهایی که با 

قطعیت نمی توان در موردش ابراز نظر کرد!

عبدالله دارابی

سوژه

کاپیتان پرسپولیس تصمیم به خداحافظی گرفت؛
پایان جلال!

بعد از مدتی گمانه زنی در نهایت سید جلال حسینی 
کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس تصمیم به خداحافظی 
قامت  در  را  خود  کار  زودی  به  تا  گرفت  فوتبال  از 
صورت گرفته  توافقات  اساس  بر  کند.  آغاز  مربیگری 
پرافتخارترین بازیکن لیگ برتر به کادر فنی پرسپولیس 
سرخ پوشان  کنار  در  حضورش  تا  شد  خواهد  اضافه 
ادامه دار باشد. این در حالی است که یحیی گل محمدی 
سرمربی پرسپولیس هم خواهان حضور سید جلال در 
کادر فنی است و به نظر می رسد که با شروع دور جدید 
به عنوان مربی  تیم  این  کاپیتان  تمرین سرخ پوشان 
در تمرینات حاضر شود. سید جلال حسینی با انتشار 
متنی در صفحه شخصی خود در اینستاگرام به حضور 
بیش از 20 سال خود در قامت فوتبالیست پایان داد 
تا وارد دوران جدیدی از زندگی حرفه ای خود به عنوان 
مربی شود. البته باشگاه پرسپولیس در تدارک برگزاری 
یک بازی خداحافظی برای کاپیتان پرافتخار خود است 
و احتمالا این بازی تا پیش از آغاز لیگ برتر بیست و 
دوم برگزار شود؛ البته در صورتی که همه شرایط برای 

برگزاری این بازی فراهم و مهیا باشد.
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شایعه در شهر؛ مغانلو استقلالی می شود؟
شهریار مغانلو مهاجم سابق پرسپولیس که  این فصل در سپاهان توانست بهترین گلزن ایرانی لیگ برتر لقب بگیرد 
هم ساز جدایی از جمع زردپوشان را کوک کرده است. این بازیکن اوایل فصل با قراردادی سه ساله به جمع زردپوشان 
اصفهانی اضافه شد اما ظاهرا او مذاکراتی را داشته که با بخشیدن دو سال باقی مانده قراردادش می تواند سپاهان را ترک 

کند. گفته می شود استقلالی ها که سجاد شهباززاده را جذب کردند، دنبال شهریار هم هستند تا او را آبی پوش کنند.
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گ
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مسیرِ دشوار تکرار قهرمانی؛

»اسـتقلال« خیلی دور،خیلی نزدیک

حاشیه

پولادگر: توهین کردی! متاسفم
 دبیر: بچه ای که این طور 

حرف می زنی؟
با  به شدت  روز گذشته  رئیس فدراسیون کشتی در مجمع 
مشاور حسابرسی وزارت ورزش وارد بحث شد و از او خواست 
-مشاور  »شکرشکن«  درحالیکه  کند.  صحبت  مستندات  با 
حسابرسی وزارت ورزش- به تعداد امضاهای اعضای هیئت 
رئیسه فدراسیون کشتی ایراد داشت، »علیرضا دبیر« با او وارد 
چالش شدید شد و گفت: »حسابرس من مستند حرف می زند، 
قانونی است مستند حرف  اگر می گویی صحبتت  شما هم 
بزنید. من 11 سال کار کردم هر حرفی میگویید باید مستند ارائه 
دهید.«شکرشکن در ادامه افزود: »تعداد امضاها 10 عدد است 
درحالیکه 11 عضو هیئت رئیسه دارید. هر کدام از اعضا امضا 

نکرده باشند درست نیست.«
دبیر گفت: »آقای شکر شکن ما صحبت از بودجه میلیاردی 
داریم اما شما بر سر دو امضا حرف میزنید. بگو دنبال چه 
که  را  بندها  »این  کرد:  تاکید  او  به  خطاب  هستید.«دبیر 
می گویید آیا مستند آن را دارید. با کلمات بازی نکن برادر من. 
شما یک سری ایراد گرفتید که من می گویم اشتباه است. من 
جواب اضافه نمی خواهم شما بندهای قانونی این ایرادها را که 
می گیرید نشان بدهید. مستند حرف بزن مخلصت هم هستم 
نه اینکه روی هوا حرف بزنید. سرچ کن قانون را نشان بده 
بخدا اگر قانون را بلد باشی. جالب است بدانید اصلا در بندهای 
حسابرسی هیچ وقت اعضای هیئت رئیسه نباید امضا کنند اما 
من گفتم عیب ندارد امضا کنند. از 11 امضای هیئت ئیسه 10 
نفر امضا کردند شما به این ایراد گرفته ای. اجازه بده من توجیه 
کنم شمارا، من نمی دانم از کجا به اینجا آمده ای. به جای اینکه 
بارک الله به عملکرد و رشد ما بگویی در عوض می گویی یک 
امضا کم است. یک حرفی بزن در مجمع نخندند. چرا قانونت را 
نشان نمی دهی. گیر الکی نده و بشین.«پولادگر رئیس مجمع 
ورزش  وزارت  حسابرس  و  دبیر  جدال  به  واکنشی  هیچ  نیز 
نداشت. دبیر خواستار رای مجمع شد و وقتی به کیکاووس 
سعیدی گفت شما رای نمی دهی، وی گفت رئیس مجمع آقای 
پولادگر است. دبیر به پولادگر گفت؛ »شما رای نمی دهی؟« 
پولادگر در پاسخ گفت: »شما توهین کردی و هر وقت دلتان 
گفت:  دبیر  متاسفم.«  واقعا  من  می زنید.  حرف  می خواهد 
»یعنی شما بچه ای اینطور صحبت می کنی؟«محمد پولادگر 
گفت: »عدالت اصلی تعادل است و باید در هزینه ها رعایت 
توازن کنیم. همه فدراسیون ها دوست دارند ماشین اختصاصی 
داشته باشند و این خیلی خوب است آیا می توان برای همه 
هزینه کرد؟ این هزینه ها غیرضروری است. دبیر به پولادگر گفت 
که شما ارتباطتان با فدراسیون های دیگر است. پولادگر هم 
عنوان کرد که متلک گفتن و نیش زبان زدن تخصص آقای 
دبیر است. شما هر توهینی دلت می خواهد می کنی. دبیر در 
جواب گفت: شما با وزیر هماهنگ کردی که بودجه من را صفر 
کردی یا خودت گفتی؟ من به آقای وزیر هم گفتم. چه چیزی 
 را ضرب و تقسیم کردی که به بودجه ۷۰ برای کشتی رسیدی؟«
دبیر سپس با فریاد به پولادگر گفت: »شما هیچ درکی از ورزش 
قهرمانی نداری و پولادگر گفت: شما مدام توهین می کنی. در 
ادامه محمد پولادگر معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 
وزارت ورزش و جوانان که به عنوان رئیس در این مجمع حضور 
از سالن خارج شد.« را نیمه کاره رها کرد و   داشت، مجمع 

پولادگر پس از ترک مجمع فدراسیون کشتی گفت: »ما ۴۸ 
فدراسیون ورزشی داریم که هر کدام مشکلات و مخاطبین خود 
را دارند و من باید پاسخگوی همه آن ها باشم. اینطور نیست 
که یک رشته ای بیاید و چنین شرایطی ایجاد کند، رشته ای که 
مردم بیایند قضاوت کنند که چطور به آن کمک و از آن حمایت 
شده است. کشتی را دولت همه جوره و از لحاظ سخت افزاری و 
نرم افزاری کمک کرده و انصاف نیست که اینطور صحبت کنند. 
من در مجمع فقط حرف های دبیر را گوش کردم، اما اجازه نداد 

من صحبت کنم و همه شاهد هستند.«

کارنامه »مصطفی آجورلو« پیش از مدیریت در استقلال 
باشگاه  این  راس  در  که  کوتاهی  نسبتا  زمان  مدت  و 
قرار دارد، نکات مثبت زیادی داشته و عقل سلیم حکم 
می کند تا قبل از شروع فصل بیست و دوم به او و تیم 
با این حال ذکر چند نکته  مدیریتی اش اعتماد کنیم. 
که باعث نگرانی تمامی هواداران این تیم شده است، 

ضروریست:
ضریب موفقیت ساپینتو در استقلال

ریکاردو مانوئل آندره سیلوا سا پینتو مهاجم سال های 
دور پرتغال که سابقه مربیگری در ستاره سرخ بلگراد را 
دارد، چهارشنبه گذشته پس از کش وقوس های فراوان 
مرد  شد.  ایران  فوتبال  گذشته  فصل  قهرمان  سکان دار 
جنجالی پرتغال که به نظر می رسد میانه خوبی با داوران 
نداشته و میلیمتر به میلیمتر با بازیکنان داخل زمین 
تحرک و تکاپو دارد، یقینا با توجه به اینکه قرار است 
و  مدعیان  برابر  در  و  کند  دفاع  آبی پوشان  قهرمانی  از 
بر  آرزوی یک فصل غلبه  برود که  تیم هایی به میدان 
استقلال را به فصل جدید کشانده اند، کار سختی را در 
پیش داشته و اگر فوتبال غالبا طرفدار ایران با اخلاق وی 
کنار بیاید، بی گمان اتفاقات معمول و غیر معمول و نیز 
آماتوریسم فوتبال ایران برایش لحظات طاقت فرسایی را 
رقم خواهد زد. با این حال ضریب موفقیت ساپینتو را 
ابتدا باید در عملکرد باشگاه قبل از شروع فصل و سپس 
با درک مناسب او از فوتبال ایران و همچنین رویکرد این 
فوتبال غالبا بی در وپیکر با آبی پوشان و جذب بازیکنانی 

که قراراست به لیست وی اضافه شوند، مرتبط دانست.
چگونگی تمدید قرارداد ها

شکل و شیوه غالب در روند کار استقلال حداقل در چند 
فصل گذشته این بوده که بازیکنان یا بند فسخ داشته و 
یا به امید کسب درآمد راهی کشورهای حوزه خلیج فارس 
قرارداد  منت  و  التماس  با  دقایق  آخرین  در  یا  و  شده 
نرفته است  یادمان  با استقلال تمدید کرده اند.  را  خود 
که به تعداد بازیکنان دو یا سه تیم در همین فصول 
گذشته، بازیکن تاثیرگذار از استقلال جدا شده و قاعده 
ثبات حلقه گمشده آبی های پایتخت در فصول اخیر بوده 
است. بارها گفته شده است که زمان مناسب برای تمدید 
پایان فصل است و  از  آنان قبل  با  قراردادها و مذاکره 
باشگاه لازم است برحسب اعلام سرمربی با بازیکنان مد 
نظر وارد مذاکره شده و تکلیف آنان را قبل از ورود به بازار 
نقل و انتقالات روشن کند. مقوله ای که همچون گذشته 
همچنان در حوزه باشگاه استقلال بلاتکلیف مانده و تازه 
قرار است سرمربی با مرور بازی های استقلال و بررسی 
نماید.  تصمیم گیری  مورد  این  در  بازیکنان،  عملکرد 

نامناسب  درعین  قراردادها  تمدید  پروسه  و  چگونگی 
بودن، تمرکز باشگاه را برای اجرای برنامه های بعدی برهم 
خواهد زد و معلوم نیست چند درصد از بازیکنان فصل 

گذشته، فصل آینده را با استقلال خواهند بود.
چرا ستاره ها از استقلال دور می شوند؟

محمد مومنی -عضو هیات مدیره باشگاه استقلال- در 
تیم ملی  استقلال  که  است  کرده  اعلام  مصاحبه ای 
ملی پوش  قول  نمی تواند  استقلال  باشگاه  و  نیست 
باشد  اگر درست  این گفته  بازیکنان بدهد.  به  را  شدن 
بدان معنی است که بعضی از باشگاه ها با داشتن این 
امتیاز سراغ بازیکنان برتر ایران رفته و در فصل منتهی 
آنان را برای پیوستن به تیم خود  به جام جهانی نظر 
جلب می کنند. با این پیش فرض که تعداد ستاره های 
فوتبال ایران در انتهای هرفصل از تعداد انگشتان یک 
دست هم نمی گذرد و یکی دو شاه ماهی این لیگ نیز با 
بازار گرمی دلالان و با سودای لژیونر شدن وارد مذاکرات 
پرطمراق با مدیران می شوند، صحت این موضوع می تواند 
تمایل به باشگاهی خاص، علیرغم علایق دورنی و ندای 
قلب را ایجاد کرده و این جریان همان علتی است که 
از استقلال دور کرده و همواره این باشگاه  را  ستاره ها 
مجبور شده است با بازیکنانی وارد مذاکره شود که کیفیت 

پایین تری نسبت به ستاره ها دارند.
فلسفه داشتن آکادمی

بازیکنانی چون  اینکه دنبال  باشگاه استقلال در عوض 
سعید صادقی و امثالهم باشد بهتر است توجه ویژه ای به 
وضعیت آکادمی خود داشته باشد. کارخانه بازیکن سازی 
هر باشگاهی یقینا آکادمی و تیم های رده پایه آن باشگاه 
بوده که آینده باشگاه را تضمین می کنند. بنظر می رسد 
فلسفه آکادمی در ایران بالاتر از یک مانور تبلیغاتی نبوده 
و خروجی های آن بی توجه رها می گردند. فراموش نکنیم 
که نسل طلایی فوتبال استقلال بعد از پیروزی انقلاب، 
باشگاه  آکادمی  از  آن  بازیکنان  که  است  نسلی  همان 
مهری  کم  و  مدیران  بدسلیقگی  با  اگر  و  شدند  جذب 
مربیان مواجه نمی شدند، فصول زیادی را قهرمان ایران 

و  حتی آسیا می شد.

ارتباط با ارکان تیم ملی
تیم  اردوی  از  که  گزارشاتی  و  اخبار  و  مومنی  ادعای 
دعوت  چون  مسایلی  کنار  در  می شود،  شنیده  ملی 
بحث برانگیز تعدادی از بازیکنان که در قواره تیم ملی 
دارند و پشت خط ماندن  اما مشکل سربازی  نیستند، 
تعدادی از بازیکنان استقلال در لیست تیم ملی و اینکه 
به کرات ادعا شده است؛ گارانتی حضور در تیم ملی قرار 
گرفتن در لیست تیمی خاص است، لزوم ارتباط با ارکان 
تیم ملی را در مجموعه استقلال ضروری کرده است. قدر 
مسلم اینست که نباید انتظار داشت که رویکرد تیم ملی 
پشتیبانی  و  فنی  کادر  ترکیب  و  اسکوچیچ  حضور  با 
از  می توان  اما  تغییر کند،  فدراسیون  حتی  و   تیم ملی 
و  مرسوم  بازی های  که  کرد  تقاضا  استقلال  مدیریت 
حواشی تیم ملی را رصد کرده و آن را به نفع استقلال 

مدیریت و  حتی با آنان تعامل نماید.
تکرار قهرمانی

تکرار قهرمانی استقلال حداقل برای هواداران این تیم مهم 
و ضروری است. شکست ناپذیری استقلال که قهرمانی را با 
چنگ و دندان و در چهارچوب مستطیل سبز بدست آورد، 
فشار مضاعفی بر این مسئله شد که موفقیت های گذشته 
سایر تیم ها آنقدر که ادعا شده بود فنی نبوده است. گواه این 
ادعا اینکه به محض بزرگ شدن بهانه ها از توانایی ها، حتی 
صدرنشینی هم میسر نشد، این در حالی بود که استقلال 
در تمام لحظات فصول قبل از قهرمانی، با تمام نامرادی ها 
مدعی قهرمانی بود و صرفا قوانین هندسی و خواست و 
دور  استقلال  از  را  موفقیت  تیم ها  بعضی  حامیان  اراده 
کرد. با این تفاسیر و اینکه زمزمه هایی در مورد تدارک ویژه 
پرسپولیس و دیگر باشگاه های همچون فولاد، در پیش فصل 
دیده و شنیده شده است، تکرار قهرمانی برای آبی پوشان اگر 
غیرممکن نباشد بسیار سخت بوده و مصطفی آجورلو و تیم 
مدیریتی  اش نباید سهل وآسان و به قولی با خونسردی از 
آن گذر کنند. این نکته ضروریست که مدیریت استقلال 
ضمن شفاف سازی در خصوص دورشدن بعضی بازیکنان 
از استقلال، تلاش مضاعف خود را برای بستن تیمی در 

قواره های دفاع و تکرار قهرمانی به کار گیرند.

سوژه

بیست و پنجمین دوره رقابت های تکواندو 
قهرمانی آسیا با حضور ۳۸۶ تکواندوکار 
جنوبی  کره  میزبانی  به  کشور   ۳۴ از 
آغاز  چانچئون  شهر  »هوبان«  سالن  در 
 - شد.مهدی حاج موسایی در وزن ۵۸ 
کیلوگرم در اولین تجربه آسیایی خود به 
مصاف »بائه سئو« از کره جنوبی دارنده 

نشان طلای ۲۰۱۹ جهان و ۲۰۲۰ آسیا 
در  و  رفت  المپیکی   ۱۶ رنکینگ  با 

نهایت ۲ بر صفر نتیجه را واگذار کرد و 
به نشان نقره دست پیدا کرد. میرهاشم 
تیم  کیلوگرم   -  ۷۴ وزن  در  حسینی 
طلا  مدال  کسب  برای  کشورمان  ملی 
نماینده  »جایسانوف«  مصاف  به 
ازبکستان رفت و در نهایت ۲ بر صفر 
واگذار  رقیب  این  به  را  نتیجه 
کرد و به مدال نقره دست پیدا 
وزن  در  زاده  نعمت  کرد.مبینا 

از چین رفت  - کیلوگرم به مصاف »گو گیونگ«   ۴۹
بر صفر مقابل حریفش شکست خورد  نتیجه ۲  با  و 
در  زاده  ولی  نسترن  کرد.  کسب  را  نقره  مدال  به  و 
دیدار فینال وزن ۶۲ - کیلوگرم به مصاف »نام مین 
سئو« از کره جنوبی رفت و با نتیجه ۲ بر صفر مقابل 
تکواندو کار میزبان شکست خورد و به مدال نقره این 
رقابت ها رسید.تا پایان روز دوم از بیست و پنجمین 
دوره رقابت های تکواندو قهرمانی آسیا، تیم ملی ایران 
موفق به کسب یک طلا، چهار نقره و ۲ برنز شده است.

رقابت های تکواندو قهرمانی آسیا؛

۴ مدال نقره دستاورد تکواندوکاران ایرانی

حسن صانعی پور
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بین المللی  فدراسیون  -دبیرکل  فوکس«  »استفان 
و   ورزش  وزارت  به  رسمی  نامه ای  ارسال  با  موی تای- 
جوانان، کمیته ملی المپیک و مخاطب قرار دادن طیف 
گسترده جامعه ذی نفعان و علاقمندان این ورزش در ایران 
با بیان اینکه تنها فدراسیون موی تای ایران به ریاست 
جواد نصیری به عنوان عضو رسمی ایفما شناخته شده 
و از اختیار تام در حوزه اختیارات محوله برخوردار است، 
تاکید کرد: »فدراسیون موی تای جمهوری اسلامی ایران 
به ریاست جواد نصیری از اختیار تام و قدرت کامل برای 
ساماندهی و نظارت بر کلیه فعالیت های موی گ تای 
و حق انحصاری استفاده از نشان، نمادها، تکنیک ها، 
اصطلاحات، منابع و علائم تجاری موی تای و فدراسیون 
محافظت   ،)IFMA( موی تای  انجمن های  بین المللی 
قانونی از آنها به نیابت از طرف ایفما در جمهوری اسلامی 

ایران برخوردار است.«
ایِمز همچنین تصریح  نایب رییس گایسف و رییس 
به عنوان  دیگری  هر شخص  خودسرانه  »انتصاب  کرد: 
ورزش  واگذاری  یا  ایران  موی تای  رئیس  اصطلاح  به 
و  ناشناخته  غیررسمی،  ساختارهای  به  موی تای 
ورزش های  انجمن های  فدراسیون  همچون  نامعتبری 
رزمی یا فدراسیون انجمن های ورزشی و غیره کاملا پوچ 

و بی اعتبار است.«
موی  بین المللی  فدراسیون  دبیرکل  نامه  کامل  متن 

گ تای)ایفما( در پی می آید:
به کلیه اشخاص ذیربط و ذیصلاح

بدینوسیله گواهی می گردد فدراسیون موی تای جمهوری 
مستقل  ملی  یک سازمان  به عنوان  ایران  اسلامی 
غیردولتی و غیرانتفاعی تحت  ریاست آقای جواد نصیری 
مستان آباد، منتخب قانونی مجمع عمومی فدراسیون 
موی تای جمهوری اسلامی ایران، تنها نماینده رسمی، 
انحصاری و تام الاختیار وابسته به فدراسیون بین المللی 
انجمن های موی تای )ایفما( دفترمرکزی واقع در تایلند، 
به عنوان تنها نهاد حاکمیتی جهانی ورزش موی تای)و 
تمامی رشته های مربوطه طبق اساسنامه ایفما(، که از 
سوی کمیته بین المللی المپیک)IOC(، شورای المپیک 
آسیا)OCA(، انجمن فدراسیون های بین المللی ورزشی به 
رسمیت شناخته شده توسطIOC )ARISF(، انجمن جهانی 
اتحادیه   ،)GAISF( ورزشی  بین المللی  فدراسیون های 
 ،)AIMS(اعضای به رسمیت شناخته شده مستقل ورزشی
آژانس جهانی ضد دوپینگ)WADA(، آژانس بین المللی 
فدراسیون   ،)UTS(ورزش طریق  از  اتحاد   ،)ITA(تست
بین المللی ورزش دانشگاهی)FISU(، انجمن بین المللی 
ورزش  بین المللی  انجمن   ،)IWGA( جهانی  بازی های 
همگانی)TAFISA(، و بسیاری دیگر، بطور رسمی و کامل 

به رسمیت شناخته شده و حمایت می گردد. 
فدراسیون موی تای جمهوری اسلامی ایران با آقای جواد 
نصیری مستان آباد به عنوان تنها رئیس قانونی آن به 
نیابت از طرف ایفما تنها نماینده به رسمیت شناخته 
شده و انحصاری دارای قدرت تام و اختیار کامل از سوی 
مقر ایفما به منظور ارائه کلیه مسائل مرتبط با موی تای 
)و همه رشته های مربوط به آن( در تمام خاک جمهوری 
جمهوری  موی تای  فدراسیون  می باشد.  ایران  اسلامی 

داستان جلد

اسلامی ایران با ریاست آن، دارای اختیار تام و قدرت 
فعالیت های  بر کلیه  نظارت  و  برای ساماندهی  کامل 
موی تای است و حق انحصاری استفاده از نشان، نمادها، 
تکنیک ها، اصطلاحات، منابع و علائم تجاری موی تای 
 ،)IFMA( و فدراسیون بین المللی انجمن های موی تای
محافظت قانونی از آنها به نیابت از طرف ایفما در برابر 
سرقت، سوء استفاده یا خرابکاری توسط هر شخص یا 
سازمانی در قلمرو قانونی جمهوری اسلامی ایران را دارا 

می باشد.
فدراسیون موی تای جمهوری اسلامی ایران دارای قدرت 

و اختیارات زیر است:
- حق انحصاری شرکت و اعزام تیم/افراد منتخب ملی 
ایران به کلیه مسابقات رسمی بین المللی/منطقه ای/
جهانی یا هر نوع رویداد دیگری که توسط IFMA تایید 

شده است.
- حق انحصاری میزبانی مسابقات قهرمانی بین المللی/

)شامل  دیگری  رویداد  نوع  هر  یا  منطقه ای/جهانی 
مسابقات، دوره ها، استاژها، آزمون های ارتقاء و غیره( که 

توسط IFMA تفویض، تایید و تصویب شده است.
- حق انحصاری برگزاری، سازماندهی و نظارت بر هر گونه 
مسابقات قهرمانی، دوره ها، استاژها، آزمون های متمرکز 
ارتقاء و غیره کشوری/ استانی/ محلی، در سراسر خاک 

ایران.
- حق انحصاری صدور گواهینامه های ملی و اقدام برای 
گواهینامه های بین المللی )شامل گواهی های درجه، 

مربیگری، داوری و غیره(.
- حق انحصاری اعطای نمایندگی در شهر ها و استان 
نصب  و  عزل  ایران.  اسلامی  در جمهوری  تابعه  های 
رئيس هيأتهاي محلي طبق اساسنامه ملی تایید شده 

فدراسیون موی تای جمهوری اسلامی ایران.
- حق انحصاری دعوت و میزبانی از مربی)های( رسمی 
تای  موی  فدراسیون  توسط  تایید  مورد  المللی  بین 
ارتقای کیفیت  و  آزمون  آموزش،  برای  ایران  جمهوری 

سطح آموزشی موی تای در ایران در صورت نیاز.
یک  ایران  اسلامی  جمهوری  تای  موی  فدراسیون   -
سازمان ملی مستقل غیرانتفاعی و غیردولتی است و 
طبق اساسنامه رسمی ایفما و مطابق با منشور المپیک 
باید استقلال کامل خود را حفظ کرده و در برابر هر نوع 
فشاری از جمله فشارهای با ماهیت سیاسی، ایدئولوژیک، 
نژادپرستانه، مذهبی، جنسیتی یا اقتصادی مقاومت کند. 
بنابراین در صورت دخالت هر شخص ثالثی، فدراسیون 
موی تای جمهوری اسلامی ایران حق انحصاری قانونی 
برای پیگیری و یا در صورت لزوم طرح دعوی در مراجع 

قانونی/قضایی ملی و بین المللی را دارد.
- کلیه حقوق، اختیارات و مأموریت های مطروحه در 
اساسنامه IFMA منحصراً متعلق به فدراسیون موی تای 
آقای  رهبری  و  ریاست  تحت  ایران  اسلامی  جمهوری 
جواد نصیری مستان آباد به عنوان نماینده رسمی تام 

الاختیار IFMA در کل کشور ایران می باشد.
در یک کلام، مقر ایفما، فقط، صرفا و منحصرا فدراسیون 
موی تای جمهوری اسلامی ایران تحت ریاست کنونی 
هر  خودسرانه  انتصاب  می شناسد.  رسمیت  به  را  آن 
شخص دیگری بعنوان به اصطلاح رئیس موی تای ایران 
یا واگذاری ورزش موی تای به ساختارهای غیررسمی، 
ناشناخته و نامعتبری همچون فدراسیون انجمن های 
ورزش های رزمی یا فدراسیون انجمن های ورزشی و غیره 

کاملا پوچ و بی اعتبار خواهد بود.
بنابراین، هر گونه استفاده از خدمات ایفما، شرکت در 
هرگونه مسابقاتی، حضور در هر گونه رویداد تایید شده 
ای از سوی ایفما و به همین ترتیب، فقط و صرفا از 
طریق نماینده انحصاری ایفما در ایران، با تایید ریاست 
قانونی آن طبق توصیف بالا مقدور و ممکن خواهد بود. 
هر چیزی به غیر از چارچوب الزامی مشروحه فوق معتبر 

نبوده و تایید نخواهد شد.
با بهترین احترام ها
استفان فوکس- دبیرکل ایفما

سوژه

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛
ساپینتو به سلطه برانکو و 

کالدرون پایان می دهد؟
بررسی آمار مربیان خارجی در لیگ برتر نشان می دهد 
که مربیان خارجی پرسپولیس، بهترین آمار را از خود 

ثبت کرده اند.
از ایسنا، ریکاردو  به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل 
ساپینتو، سرمربی پرتغالی جدید استقلال بامداد چهارشنبه 
برای عقد قرارداد با این باشگاه وارد تهران شد. این مربی 
پرتغالی برای کار در استقلال، راه سختی پیش رو دارد 
چرا که تیم قهرمان بدون باخت فرهاد مجیدی را تحویل 

گرفته است.
بهانه آمدن یک مربی خارجی  به  این گزارش  حال در 
دیگر به لیگ برتر فوتبال ایران به بررسی عملکرد مربیان 
خارجی که بیش از ۱۰ بازی در ۱۰ دوره اخیر لیگ برتر روی 
نیمکت تیم های شان نشسته اند، پرداخته شده است. بر 
این اساس، مربیان خارجی لیگ برتر به ترتیب زیر رتبه 

بندی می شوند:
بازی: تعداد  پرسپولیس  باشگاه:  کالدرون:   گابریل 

 ۱۶ میانگین امتیاز: ۲.۱۳
بازی:  تعداد  پرسپولیس  باشگاه:  ایوانکوویچ:  برانکو 

۱۲۵ میانگین امتیاز: ۲.۰۴
بازی: تعداد  استقلال  باشگاه:  شفر:   وینفرد 

 ۴۹ میانگین امتیاز: ۱.۹۶
بازی: تعداد  استقلال  باشگاه:  استراماچونی:   آندره آ 

 ۱۳ میانگین امتیاز: ۱.۹۲
تونی: باشگاه: تراکتور تعداد بازی: ۶۰ میانگین امتیاز: 

۱.۷۷
در  را  برانکو صدر جدول  و  کالدرون  رتبه بندی،  این  در 
اختیار گرفته اند و پس از آن وینفرد شفر و استراماچونی 
قرار دارند. حال باید دید ریکاردو ساپینتو مانند فرهاد 
مجیدی که تقریبا تمام رکوردها را در لیگ بیست و یکم 
در اختیار گرفت، می تواند در لیگ بیست و دوم به سلطه 

پرسپولیسی ها در این رده بندی پایان دهد یا خیر.

هندبال جام باشگاه های آسیا؛
دومین شکست مس کرمان 

برابر نماینده قطر
تیم هندبال مس کرمان روز گذشته در دومین بازی خود 
در مسابقات جام باشگاه های آسیا به مصاف الوکره قطر 
رفت و در پایان مقابل حریف خود شکست خورد. در ادامه 
مسابقات جام باشگاه های هندبال آسیا امروز تیم مس 
کرمان نماینده کشورمان در دومین دیدار خود در این 
مسابقات به مصاف الوکره قطر رفت و در پایان با نتیجه 

۲۵ بر ۲۲ از حریف خود شکست خورد.  
شاگردان حمید صادق شاه نشین در نیمه اول این بازی 
موفق شدند با نتیجه ۱۱ بر ۱۰ به پیروزی دست پیدا کنند، 
اما در نیمه دوم این نماینده قطر بود که بازی را در دست 
گرفت و در نهایت توانست بازی را با نتیجه ۲۵ بر ۲۲ 
به سود خود به پایان برساند. تیم هندبال مس کرمان 
باشگاه های  در نخستین دیدار خود در مسابقات جام 
آسیا برابر النجمه ۳۱ بر ۲۵ مغلوب شده بود. نماینده 
کشورمان در سومین و آخرین بازی خود در این مسابقات 

روز دوشنبه ششم تیر باید به مصاف الکویت برود.

تاکید »ایفما« با ارسال نامه ای رسمی؛

تنها فدراسیون موی تای ایران به ریاست 
»جواد نصیری« را به رسمیت می شناسیم

مکث

روز گذشته جلسه وزنه برداران معترض با سجاد انوشیروانی سرپرست فدراسیون وزنه برداری در محل 
فدراسیون برگزار شد. در این جلسه نفراتی چون علی داودی، رسول معتمدی، علی هاشمی، مصطفی 
جوادی، رضا بیرالوند و امیر حقوقی حضور داشتند که با انوشیروانی و بهداد سلیمی به گفت و گو 
پرداختند. وزنه برداران مشکلات خود را مطرح کردند و انوشیروانی هم اعلام کرد که وزنه برداران 
تنها به تمرین فکر کنند و بقیه مسائل را به او بسپارند. در نهایت دو طرف به توافق رسیدند و وزنه 

برداران به اردوی تیم ملی بر می گردند.طبق صحبت های انجام شده بین دو طرف، اردوی تیم ملی 
بزرگسالان فعلا در کمپ تیم های ملی مجموعه آزادی برگزار نمی شود. قرار است اولین اردوی تیم 
ملی در شهرستان باشد.  فدراسیون در تلاش است اردوی بعدی که منتهی به اعزام به بازی های 
کشورهای اسلامی است، در آکادمی ملی المپیک برگزار شود. همچنین مکمل هم برای وزنه برداران 
تهیه و حقوق هم در شان آنها پرداخت خواهد شد. تیم پزشکی هم در کنار ملی پوشان خواهد بود.

پس از توافق با »انوشیروانی«؛

بازگشت وزنه برداران معترض به اردوی تیم ملی

فرهاد غلامعلی


